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A SZERKESZTÕSÉG POSTÁJÁBÓL

A Martfûi Közéleti Magazin elõzõ 
számában az önkormányzati tudósítást 
olvasva szükségét érzem annak, hogy azt 
kiegészítsem, mivel néhány részletét igen 
egyoldalúnak találtam. Az az érzésem tá-
madt, mintha csak néhány képviselõ ült  vol-
na a testületi ülésen, és a véleményükkel a 
jelenlévõk maradéktalanul egyetértettek 
volna.

Két témakörben kívánom a tudósítást kie-
gészíteni. Egyrészt a Szervezeti és Mûködési 
Szabályzat (továbbiakban: SZMSZ) elfo-
gadásával, másrészt a helyi labdarúgó csa-
pat támogatásával kapcsolatban. (A teljes-
ség kedvéért nem csak a testületi  ülésen, 
hanem a bizottsági viták során elhangzot-
takról is ejtek néhány szót.)

A cikkben tájékoztatást kaptak az olvasók 
arról, hogy vitás kérdés volt, miszerint  a név 
szerinti szavazás során élhessen-e a kép-
viselõ a tartózkodás lehetõségével vagy sem. 
Való igaz, errõl is vitáztak a képviselõk, de 
mind a testületi, mind a bizottsági üléseken 
nem ez volt a fõ kérdés.  Néhány képvise-
lõtársammal még a választási kampány 
során célul tûztük ki, hogy a szavazás során a 
tartózkodás lehetõségét ne adjuk meg a 
képviselõknek. Ezt szerettük volna elérni az 
SZMSZ ilyen irányú módosításával. Úgy 
véljük, hogy a város nehéz helyzetére tekin-
tettel luxus lenne bárkinek is azt  a lehetõ-
séget biztosítani, hogy szavazáskor tartóz-
kodásával a döntés felelõssége alól „kivon-
ja” magát. Véleményünk szerint egy képvi-
selõnek el kell tudni dönteni, hogy amirõl 
szavaz, az a város lakosainak érdekét szol-
gálja vagy nem, ezért igennel vagy nemmel 
szavaz.  A harmadik lehetõség (sajnos az 
elõttünk álló három és fél évben is), hogy 
valaki tartózkodik, mivel nem tud (nem 
akar?) dönteni… A tartózkodással a legna-
gyobb problémaként azt látjuk, hogy a sza-
vazatok összeszámlálásakor nemnek számít, 
ezért aki tartózkodik, az nemmel szavaz. A 
szavazás során – úgy érzem – ennél nincs 
rosszabb döntés. Ez a bizonytalanok „nem”-
je. Arra jó lehet, hogy valaki a lelkiismeretét 
nyugtassa vele, de ahhoz kevés, hogy a tele-
pülés, a lakosok érdekeit elõre vigye. Nem 
látjuk szükségét, hogy kis és nagy „nem”-ek 
legyenek. Aki döntést hoz valamirõl, az 
mondjon „igent” vagy „nemet”, ha valamiért 
nem tud dönteni, akkor ne szavazzon. Az a 
képviselõ, aki nem kívánja elvetni az elõter-
jesztést, de támogatni sem, a legegyszerûbb, 
ha nem szavaz. Kérhet maga ellen kizárást  is, 
vagy akár a jegyzõkönyvbe mondhatja, hogy 
miért nem kíván szavazni (pl. személyes 
érintettség esetén). 

Meg lett volna a jogi lehetõségünk, hisz  
alkotmánybírósági határozat mondja ki azt, 
hogy a tartózkodás lehetõségének megvo-
nása nem törvénysértõ, de sajnálattal vettük 

tudomásul, hogy a képviselõk többsége a 
javaslatunkkal nem ért egyet.

A képviselõcsoportok (frakciók) létreho-
zására is kísérletet tettünk, hisz úgy érezzük, 
ennek a lehetõségét nem csak most,  hanem 
bármikor meg kell adni a képviselõknek. 
Véleményem szerint képviselõcsoport 
tagjaként még jobban arra lehet ösztönözni a 
képviselõket, hogy – a bizottsági és a testü-
leti munkán túl – a szavazás elõtt  a kérdést 
alaposan megvitassák, kidolgozott, egységes 
álláspontot képviseljenek, és a lehetõ leg-
jobban – a martfûiek érdekeit maximálisan 
szem elõtt tartva –  döntsenek. 

Sokan úgy érezték a képviselõk közül, 
hogy nem biztosíthatunk plusz jogokat azon 
képviselõknek, akik valamely képvise-
lõcsoporthoz tartoznak. Ezzel egyetértve oly 
módon dolgoztuk ki az SZMSZ módosítását, 
miszerint az csak a képviselõcsoport 
létrejöttét biztosíthatta volna úgy, hogy 
semmi többlet jogot nem adott volna a tag-
jainak. A testületi szavazáskor a képviselõk 
többsége olyan indokkal, hogy nem látják,  
képviselõcsoport tagjaként milyen jogaik és 
kötelezettségeik lehettek volna, nem 
szavazataikkal és döntõen tartózkodásukkal 
ezt a lehetõséget elutasították. 

A titkos szavazással kapcsolatban is 
módosítani szerettünk volna az SZMSZ-en. 
Emlékezetem szerint talán csak néhány szó 
hangozhatott el errõl a testületi ülésen, de 
úgy érzem, néhány sort megérdemel. A 
változtatási szándékunk oka, hogy az alpol-
gármester választáskor a képviselõk vala-
milyen véletlen folytán kék és fekete színû 
tollal szavaztak. A problémát abban láttuk, 
hogy – bizonyosan egy még nagyobb vélet-
len folytán – a nemmel szavazó képviselõk 
kék színû, az igennel szavazó képviselõk 
fekete színû tollal szavaztak. Úgy véljük,  
hogy ez alkalmas arra, hogy a szavazással 
kapcsolatban következtetéseket lehessen 
levonni, például arról, hogy ki támogatta az 
alpolgármester-jelöltet és ki nem, ezért – a 
választási törvény mintájára – különbözõ 
javaslatokkal álltunk elõ azért, hogy a 
jövõben hasonló eset ne történhessen. A 
bizottsági üléseken történt elutasítás során 
ezt a testületi ülésen már nem terjesztettem 
elõ módosító javaslatként a képviselõk 
többségének egyértelmû ellenállása miatt.

Végezetül néhány szó a labdarúgásról. A 
tudósításban olvasható volt, hogy a focira 
ebben az évben többet már nem tud fordítani 
az önkormányzat. Nem összeegyeztethetõ a 
támogatás összegének emelése leépíté-
sekkel, átszervezésekkel, juttatások megvo-
násával. Sõt, azt is olvashattuk, hogy a város 
esetleges bevételeit nem kívánja ilyen célra 
felhasználni. Megmondom õszintén, nem 
beszéltem a várossal soha, nem tudom, mire 

kívánja felhasználni a bevételeit, nekem  
csak a város lakóival való beszélgetés jutott. 
Az utóbbiak véleményét tudom csak tol-
mácsolni, mellyel maximálisan egyetértek.

A képviselõ-testület három lehetõség 
közül választhatott. Az elsõ az volt, hogy a 
labdarúgó csapat ne kapja meg a támogatás 
hátralévõ részét, csak õsszel. Ez azzal járt 
volna, hogy áprilisban vissza kellett volna 
lépni a bajnokságból, a maradék összeg az 
õszi szezon befejezéséhez nem lett volna 
elég. Szerencsére ezt nem támogatta a több-
ség. A másik lehetõség az volt, hogy meg-
kapják a focisták a támogatást, hogy be tud-
ják fejezni a bajnokságot, és megpróbálunk 
megoldást keresni a csapat jövõjére. Sajnos 
ebben a formában ezt sem támogatta a 
többség. A patthelyzet megoldására néhány 
képviselõ azt a kikötést javasolta, hogy 
hajlandóak megszavazni a pénzt a bajnokság 
befejezéséhez úgy, ha elfogadjuk azt, hogy 
az önkormányzat ebben az évben már nem 
ad több pénzt a focistáknak, az esetleges 
bevételekbõl sem támogatjuk a csapatot.  
Sajnálatos tény, ha a sportszeretõ képviselõk 
ezt a kikötést nem fogadják el,  akkor már 
áprilisban megszûnt volna a helyi labda-
rúgás.

Felháborítónak érzem, hogy a jövõbeli 
telekértékesítésbõl esetlegesen keletkezõ 
bevételbõl a képviselõk többsége nem 
hajlandó megmenteni a város labdarúgását, 
hanem befektetési célra kívánják fordítani a 
teljes összeget. Való igaz, szükséges a befek-
tetés, de nem ezen az áron. Az elmúlt évek-
ben több százmillió forint bevételt költött  a 
város az intézményeinek fenntartására. Nem 
hiszem, hogy a foci nem érdemel meg két-
millió (évi négymillió) forintot, és meg kell 
szüntetni. El kell dönteni, hogy az a tizen-
négy ember, aki a képviselõ-testületet alkot-
ja, a lakosságot támogatja, a martfûiek érde-
két nézi, vagy tõlük függetlenedik, és gaz-
dasági társaság módjára, profitorientáltan 
irányítja a várost.  

Úgy érzem, az évi három - négy városi 
rendezvényen túl a város vezetésének lega-
lább annyit kellene nyújtani a  lakosoknak –  
a labdarúgással foglalkozó 150 gyermeknek 
és felnõttnek, valamint annak a több száz 
szurkolónak, aki kijár a meccsekre – hogy ezt 
a rendszeres szórakozási lehetõséget tovább-
ra is biztosítja számukra. Ugyanezt el  lehet 
mondani a többi, hagyománnyal rendelkezõ 
sportággal (kézilabda, karate stb.) kapcsolat-
ban is.

Ma már nem Martfû tulajdona a kábeltele-
víziós hálózat, nincs mûsor a helyi  televí-
zióban, ha a sport és a civilek sem kapják 
meg a mûködésükhöz szükséges támogatást, 
akkor nem tudom, hogy a semmin és a nagy 
szavakon kívül mit fog nyújtani ez a város a 
lakosainak…

dr. Enyedi Mihály
önkormányzati képviselõ

FIDESZ MPP

Tisztelt Olvasók!
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FÓRUM

Az országgyûlési választás óta eltelt 
idõszak, a kormányzás egy évérõl, refor-
mokról és megszorításokról, az ország-
gyûlés tevékenységérõl majd képviselõi 
munkájáról számolt be június 7-i tájé-
koztatóján Farkas Imre, térségünk 
országgyûlési képviselõje.

Az elmúlt egy évben hozott kormányin-
tézkedések nagy többségével egyetért. 
Utólag a vizitdíj alkalmazását is ebbe a 
körbe sorolja, azzal a kikötéssel, hogy a 
hibáit minél hamarabb ki kell javítani. Ha 
az ebben a témában is várható népszavazás 
ellehetetleníti a további alkalmazását, ak-
kor az orvosok, egészségügyi intézmények 
esnek el ettõl a bevételtõl. Az államnak 
valamilyen más címen, de be kell majd 
szednie az így kiesõ összeget – utalt Farkas 
Imre az Alkotmánybíróság azon döntésére, 
amellyel megsemmisítette az Országos 
Választási Bizottságnak a vizitdíjra, a kór-
házi napidíjra, valamint a képzési hozzájá-
rulásra vonatkozó népszavazási kezdemé-
nyezések aláírásgyûjtõ íveinek hitelesítését 
megtagadó határozatát. 

Az egészségügyi reform többi eleme 
biztosan megvalósul. Az egészségügyi 
alapellátás tekintetében pártja továbbra is 
az egybiztosítós rendszer mellett érvel, de a 
kiegészítõ biztosítások terén elképzel-
hetõnek tartják a több biztosítós modellt is. 
Ha az alapellátásban mégis a több bizto-
sítós modell valósul meg, abban az esetben 
is meg kell maradnia az Országos Egész-
ségbiztosítási Pénztár dominanciájának. 

A kormányzás egy éve alatt hozott intéz-
kedések gazdasági eredményei országos 
szinten már kézzelfoghatóak; javul az 
államháztartás egyensúlya. Akiket azon-
ban több intézkedés is érintett, számukra 
halmozottan kedvezõtlenek a változások. 

A reform jellegû intézkedéseket az ún. 
„konvergencia program” (gazdasági ter-
vezet, menetrend a különbözõ, az Európai 
Unió által elõírt gazdasági paraméterek 
elérésére) megvalósítása miatt is elenged-
hetetlennek tartja. A képviselõ szerint az 
ellenzék akkor bírálhatná jogosan ezeket az 
intézkedéseket, ha 1998 és 2002 között 
egyetlen reformintézkedés is történt volna.

Az országgyûlés tevékenységérõl, az új 
törvényekrõl és törvénymódosításokról is 
tájékoztatta a jelenlévõket Farkas Imre. 
Külön is kiemelte a gyermekek életminõ-
ségének javítását célzó nemzetstratégiát, a 
foglalkoztatás elõsegítését, a környezeti 
felelõsség növelését, a digitális mûsorszó-
rást elõsegítõ, a termõföld használatára 

vonatkozó, a hazai villamos energia piac 
megnyitását, a közoktatást, felsõoktatást, 
az állami vagyonkezelést, a közalkal-
mazotti és köztisztviselõi illetményeket 
érintõ törvényi változásokat (

Szólt a rehabilitációs járulék bevezetése 
körül kialakult várakozásokról, félelmek-
rõl. Ezt a járulékot azok kapnák, akik 
átképzéssel, vagy egészségügyi állapotuk 
javításával visszavezethetõk a munkaerõ-
piacra. Elõször 2008 januárjától vonatko-
zik majd azokra, akik újonnan kérik leszá-
zalékolásukat, munkaképesség csökke-
nésük eléri a 67%-ot, rendelkeznek a kellõ 
szolgálati idõvel, és életkoruk nem haladja 
meg az 52 évet. Késõbb az eljárás kiterjed 
azokra is, akik régebbi rokkantosításukat 
követõen felülvizsgálaton vesznek részt. 

Arról is tájékoztatta a jelenlévõket, hogy 
várhatóan nem kerül sor az egységes 
ingatlanadó bevezetésére. Ez az adónem a 
– nemrégiben még az európai uniós jog-
renddel ellentétesnek tartott – helyi ipar-
ûzési adó megszûnése miatti bevételkiesést 
pótolta volna. Az iparûzési adó maradhat, 
így talán nem lesz szükség az újfajta ingat-
lanadóra. Amennyiben mégis, az adó mér-
téke Martfûn egészen biztosan nem haladja 
meg a mostani építményadó összegét. 

A közszféra minden szintjén zajló lét-
számleépítésrõl, a leépítés hatását enyhítõ 
intézkedésekrõl is hallhattunk a tájékoz-
tatón. A gyermeklétszám drasztikus csök-

www. 
parlament.hu).

kenése miatt különösen a pedagógusok 
körében elkerülhetetlen a leépítés.

Népszerûek a gyermeket nevelõk, 
pályakezdõk, a nyugdíj elõtt állók elhe-
lyezkedését segítõ programok. A Nemzeti 
Fejlesztési Terv keretein belül több, való-
ban munkahelyteremtõ beruházás indulá-
sáról is szólt Farkas Imre.

Képviselõi tevékenységérõl szólva sok-
sok önálló indítványról, parlamenti felszó-
lalásról adott számot, ezek közül a legutób-
biak a rehabilitációs járulékkal és a terület-
fejlesztési kedvezményekkel kapcsola-
tosak. Martfût érintõ intézkedésrõl is 
beszámolt. Az elõzetes tervekkel ellen-
tétben sikerült elérni, hogy tovább mûköd-
hessen építési hatóság városunkban. 

Privatizáció elõtt áll a Tisza Cipõ Rt. A 
Martfûn 140, Mezõtúron pedig 190 fõt 
foglalkoztató társaság értékesítésére újabb 
pályázatot írtak ki. Az országgyûlési 
képviselõ szerint a hitelek, tulajdonosi köl-
csönök, munkahelymegtartó támogatások, 
a közbeszerzési pályázatokon való eredmé-
nyes részvétel elõsegítése után mára 
elkerülhetetlenné vált a privatizáció. Az 
átszervezés, megszûnés elõtt álló ÁPV Rt. 
az eddigi közel egymilliárdos támogatást 
követõen újabb összeget már nem tud erre a 
célra fordítani. Ha az értékesítés meghiú-
sulna, az sem zárható ki, hogy még ebben 
az évben felszámolási eljárás indulna a 
társaság ellen.

A hó végére várható döntés elõtt egyet-
len cél a minél kedvezõbb foglalkoztatási 
garancia elérése lehet. A jelenlegi tár-
gyalások alapján a potenciális vevõtõl azt 
várják, hogy két - hároméves garanciát 
vállaljon a foglalkoztatásra, évente legfel-
jebb öt százalékos létszámcsökkentéssel.

Herbályné

NEM SPÓROLHATÓK MEG A REFORMOK 
– Jövõre konszolidálódhat a helyzet

ELKERÜLHETETLEN A TISZA CIPÕ RT PRIVATIZÁCIÓJA
– Minél kedvezõbb foglalkoztatási garanciára törekszenek

Még április végén történt. Négy és fél 
éves kisunokámmal az Arany Fõnix 
Patikába mentem a gyógyszerét kiváltani, 
mivel nagyon beteg volt. Hirtelen rosszul 
lett és nagyon sokat hányt. 

Azonnal segítségemre sietett az egyik 
gyógyszerésznõ – akit ha jól tudom, Ró-
zának hívnak – és Enyedi Gabika. Kértem 
volna feltörlõ ruhát, de a Róza nevû 
gyógyszerésznõ nem engedte nekem 
feltörölni, hanem Õ maga hozta ki a vödör 
vizet és felmosta a követ.

Gabika rögtön széket hozott, hogy üljek 
le a kislánnyal és papírtörlõt, hogy töröl-
gessem meg vele. Felajánlották, hogy 
vigyem be a mosdóba, de a kisunokám nem 
akarta, így nem erõltettem.

Ezt azért írom le, mert vannak még 
jóérzésû emberek, akik ha valaki bajban 

van, odafigyelnek és segítenek. Itt az újsá-
gon keresztül szeretném nekik megköszönni 
a segítségüket, ami nagyon jólesett.

HJ-né

A szerkesztõség postájából

A Martfû Magazin következõ lap-
száma várhatóan augusztus 9-én, 
csütörtökön jelenik meg.  A Városi 
Mûvelõdési Központ és Könyvtár, így a 
szerkesztõség is, júliusban zárva tart. Az 
újságnál a karbantartások, archi-
válások idõszaka lesz ez.

A 20 9 786 - 582-es telefonszámon 
munkaidõben júliusban is elérhetnek. 
Írásaikat pedig a Polgármesteri Hivatal 
portáján adhatják le.

Herbályné Kalmár Irén
felelõs szerkesztõ
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ÖNKORMÁNYZATI HÍREK

KÉPVISELÕ-TESTÜLETI ÜLÉS

Megszüntette a Városgondnokságot, 
feladatait pedig a Városi Víz- és Csator-
namû alaptevékenységébe sorolta május 
17-i ülésén Martfû Város Önkormány-
zatának Képviselõ-testülete. Az így létre-
hozott új intézmény a Martfû Város 
Önkormányzatának Településellátó Szer-
vezete elnevezést kapta.  Értékelték a kép-
viselõk a város egészségügyi helyzetét, 
ezen belül az itt élõk egészségi állapotát, az 
egészségügyet érintõ új rendeletek alkal-
mazásának tapasztalatait és az egységes 
kistérségi egészségügyi alapszolgáltatás 
kiépítésében rejlõ lehetõségeket. Sor 
került az önkormányzat lakáskoncepció-
jának módosítására is.

A város egészségügyi helyzetérõl szóló 
beszámolót dr. Solt Magdolna fõorvos és 
Sólyom Dezsõné, a polgármesteri hivatal 
mûvelõdési és népjóléti irodavezetõje 
készítette. 

Martfûn az egészségügyi alapellátást 
három felnõtt háziorvosi, kettõ házi 
gyermekorvosi és két fogorvosi praxis 
biztosítja. Egy gyermekorvosi praxis betöl-
tetlen, a gyermekek ellátását helyette-
sítéssel, a régebben ebben a praxisban 
dolgozó gyermekorvos és ápolónõ biz-
tosítja.  A háziorvosok és a fogorvosok 
vállalkozási formában, az OEP pénztárral 
kötött szerzõdés alapján dolgoznak, területi 
ellátási kötelezettséggel. Az alapellátáshoz 
tartozik a védõnõi szolgálat. A három 
közalkalmazotti védõnõi állásból kettõ 
betöltött, egy védõnõi körzetet helyette-
sítéssel látnak el.

A foglalkozás-egészségügyi szolgálat 
szintén vállalkozási szerzõdéssel mûködik. 
Elsõsorban a helyi önkormányzati intéz-
mények foglalkozás-egészségügyi alapel-
látását biztosítja. 

2004 õszén a közalkalmazottként dol-
gozó, fizikoterápiát ellátó szakasszisztens 
átkerült a Szolnoki MÁV Kórház alkalma-
zásába. Továbbra is rendelkezésre áll a 
városban ez a gyógykezelési lehetõség, de 
nem az önkormányzat fizeti az ott dolgozó 
bérét. 

Harmadik éve van lehetõség helyben 
vérvételre, amely nagy segítséget jelent 
betegnek és kezelõorvosnak egyaránt. A 
vérmintát a levételtõl számított két órán 
belül a Hetényi Géza Kórház Labora-
tóriumába szállíttatja az önkormányzat. A 
helyi laboratóriumot az elmúlt évben 2601 
fõ vette igénybe. 

Tíz éve adták át a Városi Egészségügyi 
Központot. Ekkortól a korábbi, Tisza-parti 
épületben mûködik a gyermekorvosi 
rendelõ és a védõnõi szolgálat. A felújított 
épületek és belsõ berendezésük megfelel-
nek az egészségügyi ellátásra, az épületek 
állaga azonban folyamatosan romlik. Szi-

A háziorvosok, házi gyermekorvosok, 
fogorvosok és a foglalkozás-egészségügyi 
alapellátás az ÁNTSZ által meghatározott 
minimumfeltételek alapján mûködhetnek. 
A minimumfeltételek biztosításáért, kar-
bantartásáért, pótlásáért a vállalkozások fe-
lelnek. Minden orvos arra törekszik, hogy a 
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getelésük rossz, energetikai korszerûsítésre 
szorulnak. A központi épület emeletén több 
helyiség kihasználatlan, a földszint viszont 
idõnként túlzsúfolt. A felsõ szint jobb 
hasznosításának részben az a rendelet szab 
gátat, amely az egészségügyi intézmények-
ben akadálymentesítést (ez esetben liftet) ír 
elõ a mozgásukban korlátozott betegek 
számára.

Már az év elején több, a mûködési költ-
ségek csökkentésére vonatkozó javaslat 
napirendre került. Akkor –  a képviselõ-tes-
tület döntése alapján – duplájára emelke-
dett az Egészségházban és a gyermekorvosi 
rendelõben dolgozó vállalkozó orvosokat 
terhelõ intézményfenntartási díj is. A to-
vábbi elképzelések szerint 2008  januárjá-
tól az orvosi rendelõk fenntartási költségei 
teljes egészében az orvosokat terhelnék.     

minimumfeltétele-
ken túl is bõvítse 
mûszerparkját, szá-
mítástechnikai esz-
közeit a minõségi 
betegellátás érde-
kében. A fejlesz-
tések ellenére az 
egyre magasabb ad-
minisztrációs kö-
vetelmények jelen-
tõsen növelik a be-
tegellátás idejét és a 
várakozási idõt. Az 
OEP pedig ez évtõl 
megvonta a vállal-
kozások számára 
biztosított, fejlesz-
tésekre fordítható 
pénzösszeget.

Szakorvosi ellátás városunkban – a reu-
matológia kivételével – csak magánren-
delések formájában biztosított. Az önkor-
mányzat több alkalommal is adott be pályá-
zatot a betegek helyben történõ szakellá-
tására, szakorvosi óraszámokra, eredmény-
telenül. Magánrendelésként jelenleg 
nõgyógyászat, szemészet, bõrgyógyászat, 
sebészet, ultrahang, csontritkulás szûrés, 
reumatológia szakrendelés mûködik az 
Egészségházban.

A lakosság jelentõs része a szolnoki 
kórházak szakrendeléseit veszi igénybe. 
Változott a beutalási rend, pl. belgyógyá-
szati szempontból a martfûieket a MÁV 
kórházhoz irányították. A legtöbb szakren-
delés csak elõjegyzéssel vehetõ igénybe, 
sokszor több hetes várakozással. 

Nehézkes a mozgáskorlátozott, ill. a 
tömegközlekedéssel utazni nem képes 
betegek nem sürgõsséggel történõ szállí-
tása. Vonzáskörzetünkben egy betegszál-
lító kocsi dolgozik, amely sokszor a túlter-
heltség miatt nem tudja ellátni feladatát. 
Nem sürgõs betegszállításra mentõ csak 
nagyon indokolt esetben vehetõ igénybe.

A beszámoló részletesen foglalkozik a 
gyermekek egészségügyi ellátásával, 

Az egészségügy mûködtetése önkor-
mányzati feladat. A mûködési költségek-
hez – képviselõ-testületi határozat alap-
ján – a vállalkozó háziorvosok és fogor-
vosok hozzájárulnak. Az OEP fix összeget 
biztosít a praxisok mûködéséhez, amely 
azonban nem követi a költségek növeke-
dését. A bérekre fordítható, ún. kártya-
pénz sem emelkedik évek óta. 
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ezen belül a két gyermekorvosi körzet, 
valamint a Védõnõi Szolgálat tevé-
kenységével. 

A gyermekorvosi tevékenység több 
ponton is kapcsolódik a védõnõk munká-
jához: újszülött látogatás, csecsemõ-ta-
nácsadás, óvodai szûrõvizsgálatok, iskola-
orvosi munka. A csecsemõ-tanácsadás és 
részben a rendelõ forgalmát is növeli, hogy 
2003-tól az elsõ osztályosok, ún. kampány-
oltása átkerült a folyamatos oltások körébe, 
s beadására a hat éves kor betöltésekor 
kerül sor a tanácsadóban vagy a rende-
lõben. 2004-tõl kötelezõ az ötévesek stá-
tusz felmérése is, amit a védõnõkkel, 
szülõkkel együttmûködve, az óvónõk 
segítségével végeznek.

A három védõnõi körzet feladatait 2005-
tõl két védõnõ látja el, ami a helyettesített 
körzetben élõ gondozottak ellátásában 
hátrányt jelent. Fontos volna az álláshely 
mielõbbi betöltése. 

A Mozgó Szakorvosi Szolgálat várandós 
anyák gondozási feladatát a Hetényi Géza 
Kórház szülész-nõgyógyász szakorvosa 
végzi, heti egy alkalommal. A tanácsadáson 
magas a megjelenési szám, az anyukák 
rendszeresen járnak ellenõrzésre, érdek-
lõdõk.

Az óvoda és az általános iskola orvosi 
feladatait 2005-tõl egy gyermekorvos látja 
el. A középiskolában a felnõtt háziorvosok 
végzik az iskolaorvosi teendõket, szûré-
seket, tisztasági vizsgálatokat. A szerve-
zést, az alapszûréseket, az orvosi vizsgá-
latok segítését, az adminisztrációt, a szülõk 
értesítését a védõnõk végzik, és õk készítik 
a szükséges jelentéseket is.

Szakorvosaink a fogorvosi ellátás hely-
zetére vonatkozó megállapítása szerint a 
lakosság fogászati státusza – az egyre drá-
guló szolgáltatási díjak miatt – romló ten-
denciát mutat. Ezért is nagy a jelentõsége a 
szervezett keretek között mûködõ iskolafo-
gászatnak, hiszen így megfelelõ idõben és 
ingyenesen sor kerülhet a szükséges 
fogászati kezelésre.

A háziorvosi rendszer keretein belül az 
elmúlt évben 43.686-an jelentek meg 
rendelésen, 2.369 beteget otthonában láttak 
el. A felnõtt rendelõk forgalmát 70-75%-
ban az idült betegek ellátása teszi ki. 

Az ügyeleti sürgõsségi betegellátást 
városunkban egy, az önkormányzattal 
szerzõdésben álló vállalkozás végzi, tíz 
orvos, nyolc szakápoló és három gépkocsi-
vezetõ közremûködésével. 

Sürgõsségi betegellátást jól felszerelt, 
gépkocsival rendelkezõ ügyeleti centru-
mokban lehet végezni. Ezek a centrumok 
kistérségi egységenként kell, hogy mûköd-
jenek – foglalta össze a beszámoló azt az 

országos koncepciót, amely alól Martfû 
sem tudja kivonni magát. Tiszaföldvár 
kapta meg azt a lehetõséget, hogy ügyeleti 
központként mûködjön, részben az ellá-
tandó lakosság száma, részben földrajzi 
elhelyezkedése okán.

Az ellátandó terület nagysága miatt 
alkalmanként elõfordul, hogy a várakozási 
idõ hosszú, amihez az is hozzájárul, hogy 
még mindig nagy arányú az indokolatlan 
esetek száma. Ezen a lakosság folyamatos 
tájékoztatásával igyekeznek változtatni. 

A tiszaföldvári sürgõsségi ügyeleti 
ellátást 2006-ban 5.347 fõ vette igénybe. 
Az ellátásban közremûködõ cég az elmúlt 
évben új ügyeleti gépjármûvet vásárolt, a 
mûszerek karbantartása, cseréje folyama-
tos, új EKG készülék, lélegeztetõ ballon és 

A gondozási adatok alapján az egyes 
megbetegedési csoportokban a megbetege-
dések száma az országos átlaghoz hasonló. 
Nálunk is a szív - érrendszeri és magas 
vérnyomásban szenvedõk száma a 
legmagasabb. Ezt követi a cukorbetegség 
és a mozgásszervi megbetegedések száma. 
Kialakulásukhoz hozzájárul a helytelen 
életmód, az elhízás, a nem megfelelõ táp-
lálkozás, és nem utolsósorban a stressz. 
Jelentõs százalékot foglal el a megbe-
tegedések között a szorongás és a depresz-
szió is, melynek gyakori oka az életkörül-
mények megváltozása.

A szív - érrendszeri betegségek ellátá-
sában nagy elõrelépést jelent a Hetényi 
Géza Kórház felújított kardiológiai rész-
lege, ahol korszerû diagnosztikai és mûtéti 
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egyéb életmentõ felszerelés beszerzésére is 
sor került. 

A lakosság egészségügyi állapotáról 
szintén sokat megtudhattunk a beszámo-
lóból. A WHO álláspontja szerint az egész-
ségi állapot alakulásában az egészségügyi 
ellátás csak mintegy 15%-ban játszik szere-
pet. Egészségünket elsõsorban a genetikai - 
biológiai tényezõk, a környezeti hatások, 
valamint az életmód befolyásolják.

Nyilvántartott gondozottak száma 
2006-ban a felnõtt háziorvosi praxi-
sokban (a gondozott betegek több helyen is 
szerepelhetnek)

Magas vérnyomás: 1.328
Koszorúér szûkület, szívinfarktus:   421
Asztma:      78
Krónikus légúti megbetegedés:    127
Cukorbetegség:    378
Egyéb anyagcsere betegség:    124
Emésztõszervi betegség:    488
Daganatos betegségek:    121
Mozgásszervi megbetegedések:    636
Idegrendszeri betegség:    148
Pszichiátriai betegség:    266
Csontritkulás:    320
Allergiás orrnyálkahártya gyulladás:  275

eljárásokra is sor kerülhet. A 
mozgásszervi betegségek 
ellátásának központja a 
MÁV Kórház lett, ahol jelen-
tõs ágyszámot kapott a 
rehabilitációs, reumatoló-
giai és ortopédiai részleg.  

A gyermekszületések 
csökkenõ száma és a fiatalok 
elvándorlása miatt az itt élõk 
átlagéletkora folyamatosan 
nõ. A korszerûbb diagnosz-
tikai eszközökkel, a beteg-
ségek hatékonyabb feltárását 
elõsegítõ szûrõvizsgálatok-

kal egyre több betegségre derül fény. Az 
idõben felfedezett betegségekbõl nagyobb 
számban fel is gyógyulnak a betegek, álla-
potuk jobban egyensúlyban tartható.

A betegségek felderítésében fontosak a 
különbözõ szûrõvizsgálatok. A gyógyszer-
felírási rendeletek szigorítása miatt azon-
ban várhatóan ritkábban kerülhet sor az 
eddig a gyógyszergyárak támogatásával 
megvalósult, ingyenes koleszterin-, vér-
zsír-, cukorbetegség szûrésre, az urológiai 
betegségek és a zöldhályog szûrésére. 

A lakosság egészségügyi felvilágosí-
tásában jelentõs szerepet töltenek be a Jóre-
ménység Klub, a Mozgássérültek Klubja és 
a Cukorbetegek Klubja. 

Az egészségügyben hozott új rendele-
tek alkalmazásának tapasztalatairól is 
átfogó képet kaphattunk a beszámolóból.

A beteg-elõjegyzési rendszerben, elsõ-
sorban a jelentõs adminisztrációs terhek 
miatt, az idõpontok nem tarthatóak, egyre 
hosszabbak a rendelési idõk. 

Az új gyógyszerfelírási rendeletnek 
megfelelõen a betegek nagy részét át kellett 
állítani új, azonos hatóanyagú gyógy-
szerekre. Sokan nem egyeztek bele az átál-
lításba, velük errõl nyilatkozatot kellett 
aláíratni. A drágább, eredeti gyógyszerek 



felírásáért azonban megvonhatják az 
orvosok illetményének egy részét.

A vizitdíj bevezetése nem okozott fenn-
akadást a rendelõkben. A vizitdíj részben 
pótolja a növekedett kiadásokat és az OEP 
által az egészségügyi szolgáltatóktól elvont 
pénzösszegeket. 

Áprilistól a háziorvosoknak azt is 
figyelemmel kell kísérniük, hogy ki után 
nem fizetnek egészségbiztosítási járulékot. 
Fel kell hívniuk az érintettek figyelmét, 
akiknek errõl nyilatkozatot is alá kell ír-
niuk. 

Az egészségügyben is egyre inkább 
elõtérbe kerül a kistérségi szerepkör 
erõsítése. 2007 és 2013 között, európai 
uniós és hazai forrás igénybevételével, 
minden kistérségben egységes egészség-
ügyi alapszolgáltatás kiépítését tervezik. 
Az Észak-alföldi Operatív Program 
Regionális Akciótervének részeként elké-
szült a Szolnok Kistérség Egészségügyi 
Ellátó Rendszerének komplex fejlesztésére 
vonatkozó projektlista. Eszerint 2008-ban, 
30 milliós összegben sor kerülhet a sürgõs-
ségi ügyeleti ellátás martfûi telephelyéhez 
szükséges fejlesztésekre (mentõgarázs, 
diszpécserszolgálat kialakítása, esetkocsi 
beszerzése, EKG készülék vásárlása, stb.). 
A 2009-re tervezett 47 milliós támogatás-
ból pedig meg szeretnék oldani az egész-
ségügyi létesítmények külsõ nyílászá-
róinak cseréjét, fûtéskorszerûsítését, külsõ 
lift kialakításával az épületek akadálymen-
tesítését. 2011-ig, szintén a kistérségi 
egészségügyi projektbõl, jelentõs informa-
tikai fejlesztés megvalósítására is sor 
kerülhet, amely közvetlen kapcsolatot 
biztosítana a háziorvos, a járóbeteg 
szakellátás és a kórházi ellátás között.

Az egészségügyi és szociális bizottság 
tényszerûnek tartja a beszámoló megállapí-
tásait. Martfûn stabil az egészségügyi 
ellátás, az ezen a területen dolgozók sok 
éve élnek közöttünk és értünk. Gonda 
Istvánné az általa vezetett bizottság és a 
képviselõ-testület nevében is elismerését 
fejezte ki az egészségügyi dogozók magas 
színvonalú munkájáért. 

A képviselõk kérdéseire adott válaszok-
ból megtudtuk, hogy a veszélyeztetett 
várandósok számának növekedése nem 
egészségi okokkal, hanem elsõsorban az 
egyedülálló anyák, a leányanyák, a fiatal, 
szociálisan veszélyeztetett kismamák 
számának emelkedésével függ össze. 

Pályázat kiírásával rövidesen sor kerül-
het a megüresedett közalkalmazotti 
védõnõi állás betöltésére. Ezt azonban 
nehezíti, hogy kevés a feladat ellátásához 
elengedhetetlen diplomával rendelkezõ 
védõnõk száma.
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Dr. Despotov Svetozar képviselõ szerint 
komoly gondot jelent, hogy a vizitdíj miatt 
több beteg három hónapra kéri a rendsze-
resen használt gyógyszerei kiírását. A 
háziorvos így negyed évig nem tudja figye-
lemmel kísérni állapotukat. Az adminiszt-
ráció növekedése miatt egyébként is egyre 
kevesebb idõ jut a betegekre.

A város egészségügyi helyzetérõl szóló 
beszámolót a képviselõ-testület egyhan-
gúlag elfogadta. 

* * *
 A lakásgazdálkodás helyzetérõl, az 

önkormányzat 2003-ban készített lakás-
koncepciójának végrehajtásáról szóló 
tájékoztató értékelésével, az ezzel kapcso-
latos további feladatok meghatározásával 
folytatódott a testületi ülés.

Elsõként a jelenlegi lakáshelyzetet, a 
lakáspiacot jellemzõ tendenciákat értékelte 
beszámolójában Szász Éva aljegyzõ.

Városunkban 2.793 lakás található, 
98%-a magán-, 2%-a önkormányzati tulaj-
donban. Az önkormányzat 28 bérlakással, 
28 garzonlakással és 96, a szobabérlõk 
házában lévõ lakrésszel rendelkezik. A bér-
lakások vegyes tulajdonú épületekben 
találhatók, ugyanis a 426 értékesítésre 
kijelölt lakás közül – a közel 15 évig fenn-
álló lehetõség ellenére – 28 bérlõ nem élt 
vételi jogával. A bérlakások épületeinek 
állaga folyamatosan romlik. A kis alapte-
rületû garzonlakások felújításra szorulná-
nak. A három szobabérlõk háza elsõsorban 
gyermektelen, illetve egy gyermekes fiatal 
párok, valamint egyedülálló férfiak elhe-
lyezésére szolgál. Mindhárom épület 
külsõ, két épület belsõ felújítása halaszt-
hatatlan. A kihasználtság ismeretében 
célszerûnek látszik az egyik épület más 
irányú hasznosítása. 

A garzonlakások bérlõi összkomfortos, 
a bérlakások bérlõi komfortos bérleti díjat 
fizetnek, a szobabérlõk házában pedig 
egyösszegû díjat alkalmaznak, amely 
magában foglalja a közüzemi költségeket 
is. A bérlakások és a garzonlakások lak-
bérét szociális alapon, a szobabérlõk háza 
bérleti díját költségelven állapította meg az 
önkormányzat. A lakbérhátralékok összege 
évrõl évre nõ, mára meghaladja a 13 millió 
forintot. 

A város területén minimális az értéke-
síthetõ telekingatlanok száma, miközben 
jelenleg 32 telekigénylõt tartanak nyilván. 
A tájékoztató alapján, a város rendezési 
tervének megfelelõen, nagyobb számú 
telekalakításra a városközpont területén 
valamint a Tiszaföldvár felé vezetõ régi út 
bal oldalán van lehetõség. Az utóbbi terület 
önkormányzati tulajdonba kerülése 
érdekében folyik az egyeztetés a Nemzeti 
Földalapkezelõ szervezettel.

Nagyszámú telekalakítás esetén a 
közmûvesítés hatalmas anyagi forrást 
igényel, amit az önkormányzat csak 
pályázati lehetõség igénybevételével tud 
elõteremteni. A Szolnoki Kistérség uniós 
támogatásokat célzó, kétéves akcióter-
vében, Martfût érintõen 150 millió forint 
szerepel közmûvesített telkek kialakí-
tására.

A lakáskoncepció végrehajtására vonat-
kozó tájékoztató szerint a város ingatlan-
piacát éveken keresztül a kereslet jelle-
mezte, ez a tendencia az utóbbi idõben 
megtorpant. Az ingatlanárak azonban to-
vábbra is magasak, hasonlóak a megye-
székhely áraihoz. 

A 2003-ban elkészített lakáskoncep-
cióban szereplõ rövid- és középtávú cél-
kitûzések nagy része még ma is aktuális. A 
rövid távú tervek sem valósultak meg ma-
radéktalanul, mint pl. a családi házak épí-
tésére alkalmas közmûvesített telekkínálat 
biztosítása, további garzonlakások kiala-
kítása. Az elsõ lakásukat megszerzõ fia-
talok önkormányzati támogatási rendszerét 
sikerült átalakítani, és vállalkozói tõke 
bevonásával a városközpont területén is 
épültek tömbházak. Ez utóbbi már a 
középtávú tervek között szerepelt, mint 
ahogyan az önálló lakással nem rendelkezõ 
fiatal családosok részére kis alapterületû, 
olcsóbb árfekvésû lakások építése, a meg-
lévõ önkormányzati lakóépületek tervszerû 
felújítása és az üzleti alapú nyugdíjasott-
hon létesítése is.  

A képviselõ-testület, az elmúlt években 
végbement változásokat is figyelembe véve, 
átdolgozta lakáskoncepcióját, a következõ 
feladatokat jelölve ki:

• A családi házak építésére alkalmas 
telekkínálat érdekében a telekalakításhoz 
szükséges földterület tulajdonjogát meg 
kell szerezni, a közmûvesítéshez pályázati 
úton forrást kell biztosítani.

• A nyilvántartott lakásigénylések alap-
ján további fiatal házasok elhelyezésére 
alkalmas garzonlakások kialakítására nincs 
szükség, a meglévõ épület tervszerû felú-
jítását azonban tervezni szükséges. 

• A szobabérlõk háza három épületébõl 
egy épületet a megüresedõ önkormányzati 
bérlemények felhasználásával ki kell ürí-
teni, az épület más irányú hasznosítására 
megoldást kell keresni. 

• A megmaradó két szobabérlõk háza 
épületének felújítását el kell végezni az ön-
kormányzat városrehabilitációs pályázati 
terveinek keretében.

• A vegyes tulajdonú épületekben talál-
ható önkormányzati bérlakások a bennük 
lakó bérlõk részére történõ értékesítését 
meg kell fontolni.



Az egészségügyi és szociális bizottság 
támogatja a lakáskoncepcióban szereplõ 
elképzeléseket. Ezeken túl Gonda Istvánné 
bizottságvezetõ szorgalmazta, hogy kellõ 
igényfelmérést követõen az önkormányzat 
segítse elõ nyugdíjas lakások kialakítását, 
pl. a megüresedõ volt munkásszálló épü-
letben. 

* * *
Módosította a képviselõ-testület a 

Városi Víz- és Csatornamû alapító 
okiratát, ezzel együtt döntöttek a Város-
gondnokság megszüntetésérõl is. A két 
intézmény összevonása már 2000-ben 
napirendre került, az elmúlt évi önkor-
mányzati választás kampányidõszakában 
pedig szinte valamennyi képviselõ-jelölt 
megfogalmazta az önkormányzati intéz-
mények, közöttük a Városgondnokság mû-
ködése, szervezeti keretei felülvizsgá-
latának szükségességét. A településellátó 
szervezetek átalakításának folyamatát 
pedig csak gyorsította a víz- és csatorna-
mûnél feltárt visszaélés – foglalta össze az 
elõzményeket az intézmények átszerve-
zésére vonatkozó javaslatában dr. Bakonyi 
Péter polgármester.

A vízgazdálkodási törvénynek megfele-
lõen a két intézmény összevonására csak 
úgy kerülhetett sor, hogy a víz- és csatorna-
mû alaptevékenységébe épült be a Város-
gondnokság feladata, ez utóbbi intézményt 
pedig megszüntette a képviselõ-testület. Az 
így, június 1-jétõl létrejött új intézmény 
Martfû Város Önkormányzatának Tele-
pülésellátó Szervezete elnevezést kapta. 
Rövidítése sokat sejtetõ: TESZ. 

Az új intézmény élére új vezetõ 
kinevezése mellett döntött a testület, és az 
álláshely betöltésére irányuló pályázat 
kiírását is támogatták. Az új szervezet 
kialakítása, szervezeti és mûködési kérdé-
seinek, valamint az ésszerû, feladathoz 
igazított létszámkeret meghatározása már 
az új vezetõ teendõje lesz, amelyet azonban 
a képviselõ-testületnek is jóvá kell hagynia. 

– Az összevonásnál elsõdleges szem-
pont volt, hogyan lehet olcsóbbá, ezzel 
együtt hatékonyabbá tenni a két szervezet 
mûködését. Mellette szól az alacsonyabb 
vezetõi és adminisztratív létszám, s hogy a 
szakfeladatokat szigorúan külön kezelve is 
lehetnek olyan feladatok, pl. karbantartási 
munkálatok, beszerzések, amelyeket job-
ban össze lehet hangolni az új intézményi 
keretek között – hallhattuk dr. Bakonyi 
Péter szóbeli kiegészítésében. 

A polgármester arról is tájékoztatta a 
képviselõket, hogy a víz- és csatornamûnél 
felmerült súlyos sikkasztás gyanúját köve-
tõen egyik alkalmazottját fegyelmi úton 
elbocsátotta a szervezet. Kádár Miklós 
pedig benyújtotta az intézmény igazgatói 
posztjáról való lemondását. Ezzel össze-
függésben, a víz- és csatornamûnél, a szer-
vezet megszüntetése elõtt, egy fõs létszám-
leépítésrõl is döntöttek a képviselõk. Dr. 
Bakonyi Péter szerint a lakosság számára is 
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megnyugtatóak lehetnek ezek a személyi 
konzekvenciák.

Tájékoztatása szerint Bíró András, a 
Városgondnokság vezetõjének év eleji, 
valamint Tóth András helyettes vezetõ 
júniusi nyugdíjazása miatt így egyetlen 
korábbi vezetõ sem maradt a két intézmény 
élén, ami szintén szükségessé teszi, hogy új 
vezetõ irányítsa az összevont intézmény 
tevékenységét.

Tarjányiné Tasnádi Edit képviselõként 
szeretné, ha az érintett intézmények mun-
katársait jobban bevonnák a döntéselõké-
szítésbe. Jobb együtt gondolkodni a lehetõ-
ségekrõl, mint utólag magyarázkodni...

A képviselõ-testület az egy fõs létszám-
leépítést, a víz- és csatornamû szervezeti 
átalakítását, a Városgondnokság megszün-
tetését és a vezetõi pályázat kiírását is egy-
hangúlag támogatta. 

* * *
Módosította a testület a Damjanich 

János Szakképzõ Iskola, Gimnázium és 
Kollégium alapító okiratát. A módosítást 
elsõsorban az tette szükségessé, hogy a 
középfokú oktatás mellett, a Szolnoki Fõis-
kolával kötött megállapodás alapján  2007 
szeptemberétõl, a kereskedelmi szakme-
nedzser képzéssel párhuzamosan másik, 
informatikai statisztikus és gazdasági 
tervezõ felsõfokú képzéssel is bõvül az 
intézmény oktatási palettája.

* * *
A város településrendezési tervének 

módosítására vonatkozó javaslatot is 
tárgyalt ezen a napon a képviselõ-testület. 
Egy, az óváros délnyugati részén (az óváros 
és Zsófia között) lévõ mezõgazdasági 
terület tulajdonosa, az ingatlan belterületbe 
vonásával, közmûvesítésével kb. 60, 
családi ház építésére alkalmas telket sze-
retne kialakítani.

A terület belterületbe vonásához, a 
telekkialakításhoz az önkormányzatnak 
módosítania kell településrendezési tervét. 
Erre azonban ezen az ülésen két ok miatt 
sem került sor. A területet belvízproblémák 
terhelik, ami körültekintésre inti az önkor-
mányzatot. Dr. Bakonyi Péter szerint ennek 
ellenére, megfelelõ garanciákkal megköt-
hetõ a megállapodás. Mellette szól, hogy a 
városban jelenleg nincs kellõ számú, 
családi ház építésére alkalmas ingatlan, s az 
is, hogy több telek térítésmentesen az 
önkormányzat tulajdonába kerülne.

A rendezési terv változtatására azért sem 
tett határozati javaslatot ez alkalommal a 
polgármester, mert egyszerre, az egyéb 
módosításokkal együtt, várhatóan június-
ban kerülhet majd rá sor.

* * *
Két, még meglévõ önkormányzati 

tulajdonú telek értékesítésének feltételeirõl 
azonban döntés született ezen az ülésen. A 
Kun Béla úton lévõ közmûvesített terü-

2leteket 1.500 Ft/m  áron adja el az önkor-
mányzat. 

* * *
A képviselõ-testületi ülés végén dr. 

Bakonyi Péter polgármester arról is 
tájékoztatta a jelenlévõket, hogy a június 
közepére tervezett ülésre elkészül a József 
Attila Általános Iskola és a Damjanich 
János Szakképzõ Iskola, Gimnázium és 
Kollégium összevonására irányuló ja-
vaslat. Az így létrejövõ új intézménybe 
tagintézményként várhatóan más települé-
sek iskolái is integrálódnak. A tervezett 
átalakítással az érintett intézmények állami 
normatív támogatási összegének emelését 
szeretné elérni az önkormányzat. A peda-
gógusok ún. áttanításával pedig mérsékelni 
lehetne az általános iskolában szeptem-
bertõl elkerülhetetlennek tûnõ létszám-
leépítést is.                                Herbályné   

  

ÖNKORMÁNYZATI HÍREK

Martfû Város Önkormányzati 
Képviselõ-testülete
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/a lap megjelenése napján/ ülést tartott, 

a következõ napirendi javaslattal:
Beszámoló a nevelési és oktatási 

intézmények tevékenységérõl, javaslat a 
további mûködéssel kapcsolatos társu-
lási megállapodások jóváhagyására.

Javaslat a Polgármesteri Hivatal szer-
vezeti tagozódásának és feladatainak 
meghatározására.

Elõterjesztés a településrendezési terv 
módosításáról.

Elõterjesztés a Településellátó Szer-
vezet vezetõjének megbízásáról.

Elõterjesztés az alpolgármester meg-
választásáról.

Tájékoztató a két ülés közötti esemé-
nyekrõl és a tett intézkedésekrõl.

Tizenkét pályázat érkezett a Martfû Vá-
ros Önkormányzatának Településellátó 
Szervezete vezetõi posztjára. Többségük 
nagyreményû, fiatal diplomás, de erre a 
pozícióra nem rendelkezik kellõ szakmai 
tapasztalattal. Két jelentkezõ anyaga felel 
meg teljesen a pályázati kiírásoknak. Kö-
zülük dõl majd el, éppen a lap megjelenése 
napján, hogy ki vezeti az új intézményt.

* * *
A polgármesteri hivatalt is „elérte” az át-

szervezés. Négy munkatárs prémium éves 
konstrukció keretében búcsúzik, vagy kor-
kedvezményes nyugdíjba vonul. Több kol-
léganõ kisbabát vár, s bár a hivatal állomá-
nyában maradnak, jövedelmük nem az 
önkormányzatot terheli.

A jelentõs létszámleépítés miatt a fela-
datokat is újra osztják. Több, Martfûhöz 
hasonló nagyságú település tapasztala-
tainak figyelembe vételével a korábbi négy 
helyett két iroda szervezeti keretei között 
látják el a hivatali teendõket – tájékoztatott 
dr. Bakonyi Péter.

NÉHÁNY SZÓBAN
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KÖZMEGHALLGATÁS

A május 17-i testületi ülést követõen 
közmeghallgatást is tartott az önkor-
mányzat. A tervezett témák a Városi Víz- és 
Csatornamû átszervezése valamint váro-
sunk egészségügyi helyzete voltak. Az 
elõbbirõl dr. Bakonyi Péter polgármester, 
az utóbbiról pedig dr. Solt Magdolna 
fõorvos és Gonda Istvánné, az egészség-
ügyi és szociális bizottság vezetõje tájé-
koztatta a jelenlévõket. Az általuk a fóru-
mon elmondott legfontosabb informá-
ciók a május 17-i testületi ülésrõl készült 
tudósítás részei (4-7. oldal), így azokat 
ebben a  tudósításban nem ismétlem meg.

Az elhangzott kérdések, megjegyzések 
alapján nem csitulnak a városi víz- és 
csatornamûnél történt sikkasztás körül az 
indulatok.

Dr. Bakonyi Péter, a májusi magazinban 
megjelentekhez hasonlóan, ez alkalommal 
is igyekezett átfogó képet adni a víz- és 
csatornamûnél történt visszaélésrõl, külö-
nös tekintettel a felelõsség kérdésére. – 
Sajnos ennek az ügynek az árnyéka rávetül 
az intézményre, a polgármesteri hivatalra 
és a képviselõ-testületre is – jelentette ki. 

Tájékoztatást adott a Városgondnokság 
megszüntetésérõl, tevékenységének a víz- 
és csatornamû tevékenységi körébe soro-
lásáról, az összevonással létrehozott intéz-
mény, Martfû Város Önkormányza-
tának Településellátó Szervezete mûkö-
désével kapcsolatos elképzeléseirõl, az új 
vezetõ személyére kiírt pályázatról. Nem 
rejtette véka alá, hogy külsõ embert látna 
szívesen vezetõként, aki egy személyben 
irányítaná a két elkülönülõ területet. Vár-
ható a vízdíj befizetési rendszer változása. 
A polgármester ez alkalommal is mege-
rõsítette, hogy a vízdíj nem csökken, a 
többletbevételbõl fejlesztési alapot hoz lét-
re az önkormányzat.

A hozzászólók közül többen túl magas-
nak tartják a víz- és csatornadíj összegét, 
ami az elõzmények ismeretében nem vélet-
len. – Néhány éve azzal indokolták az egy-
re magasabb vízdíjat, hogy abból fejlesz-
tésekre, az új szennyvíztisztító megépí-
tésére tartalékolnak – emlékeztetett hozzá-
szólásában Árvai Irén. Pénzügyi szakem-
berként hihetetlennek tartja a vízmûnél 
történteket. Hasonló véleményt fogalma-
zott meg Tajti Gellért és Terenyei Joachim 
is. Utóbbi szemlélet- és mentalitásváltást 
sürget az önkormányzati intézményeknél. 
Ahogyan fogalmazott: a vízmûvel kapcso-

latban el kell érni, hogy „legyen rend végre 
ebben a városban”.

Papp Antal, a polgármesteri hivatal 
pénzügyi irodavezetõje szerint a víz- és 
csatornamûnél használt számítógépes 
program bonyolultsága mellett azért kerül-
hetett sor a vélt sikkasztásra, mert egy em-
ber szedte be a pénzt és rögzítette a pénz-
forgalmat. A vélt elkövetõ a készpénzes 
forgalomba “nyúlt bele”, a számlák befi-
zetésének egy részét hétvégi napokra rög-
zítette, a pénzt pedig nem fizette be. A hét-
köznapok elszámolásai, a könyvelésre ke-
rülõ adatok azonban mindig egyeztek. 

A bérlõk házában észlelt pazarlás és a 
nem fizetõk arányának visszaszorítását a 
szolgáltatás színvonalának csökkenté-
sével, az ott élõk, átcsoportosításával, 
átköltöztetésével igyekszik elérni az ön-
kormányzat.   

A Munkácsy az egyik az öt út közül, 
amelynek a felújítását a közeljövõben, 
pályázati pénz bevonásával meg szeretnék 
oldani. A kiviteli tervek elkészültek. A 
Móricz Zsigmond út javítására valamint a 
Tüzép út kátyúzására már sor került. Új 
gyalogos átjárót is készíttetett a bevásár-
lóközponthoz az önkormányzat. 

– Korábban túlzott, horribilis összeget 
költött a város a játszótér létrehozására. A 
játékok rossz állapotban vannak, baleset-
veszélyesek. A felújítás költségei és az 
üzemeltetéshez elengedhetetlen enge-
délyek, tanúsítványok beszerzése jelenleg 
vállalhatatlanul sokba kerül a város 

NEM CSITULNAK A VÍZMÛNÉL TÖRTÉNT SIKKASZTÁS
KÖRÜL AZ INDULATOK

Személyi következmények és átszervezés a víz- és csatornamûnél

A vízdíjelszámolásra használt progra-
mot korábban a Magyar Államkincstár 
rendszeresítette, s még ma is sok vízmûnél 
alkalmazzák – tájékoztatott dr. Urbán-Sza-
bó Béla, aki szerint nem lehet eléggé mini-
malizálni a visszaélési lehetõségeket. 

Dobrosi Károly ez alkalommal is sérel-
mezte, hogy a tõle megvásárolt területet az 
új tulajdonostól a korábbi ár sokszorosáért 
vette meg az önkormányzat, amely ezen a 
területen építené meg az új szennyvíz-
tisztítót. 

Fehér Lászlóné egyre több patkányt és 
kullancsot észlel a városban. Azt is kifo-
gásolta, hogy a bérlõk házában sokan nem 
fizetnek, és akkor is fûtenek, égnek a villa-
nyok, folyatják a vizet, amikor arra semmi 
szükség. Szorgalmazta a Munkácsy úton 
lévõ kátyúk javítását és a központi játszótér 
rendbetételét is.

– Az önkormányzat rendszeresen végez-
tet rágcsálóirtást. A szúnyog- és kullancsir-
tást pedig a megyeszékhely és a környezõ 
települések összefogásával egy idõben, 
évente több alkalommal elvégzik.

számára – válaszolt 
az elhangzott kér-
désekre a polgár-
mester.

Márton József in-
dokolatlannak és 
tûrhetetlennek ne-
vezte a kábeltele-
vízió szolgáltató 
áremeléseit, lehet-
ségesnek tartva akár 
a három évvel eze-
lõtt az önkormány-
zat, mint elõzõ tulaj-
donos és az új szol-
gáltató között meg-
kötött adásvételi 

szerzõdés felülvizsgálatát is. Fontos, hogy 
az itt élõk tájékozódhassanak az önkor-
mányzat tevékenységérõl. Ezzel összefüg-
gésben hiányolta a megszûnt helyi városi 
televízió adásokat, majd elismeréssel szólt 
a Martfû Magazin tartalmáról. Szorgal-
mazta a megyei elsõ osztályban eredmé-
nyesen szereplõ Martfûi Labdarúgó Sport-
egyesület támogatásának erõsítését, hogy 
õsszel a korábbi osztályban folytathassák 
sikersorozatukat. Érdeklõdött, hogy ter-
vezi-e az önkormányzat a Tisza-parti 
garázsok illetve a volt Bata-házak körüli 
úszótelkek értékesítését.

Dr. Bakonyi Péter válaszából meg-
tudtuk, hogy a jövõ évtõl újra indulhat a 
helyi televíziózás, amelyre pályázat kiírá-
sát tervezik. A labdarúgásra vonatkozó 
kérdésre válaszolva pedig ezúttal is egyér-
telmûen elzárkózott attól, hogy az önkor-
mányzat ebben az évben további összeget 
fordítson erre a célra. A Tisza-parti gará-
zsokat nem adhatja és nem is akarja eladni 
az önkormányzat. Folyik az egyeztetés az 
úszótelkek elvi értékesítési lehetõségétõl, 
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ÖNKORMÁNYZATI HÍREK

olyan megoldással, hogy megmaradjon a 
Bata-lakótelep jelenlegi arculata.

Hollósi Mihály városunk környezeti 
állapotát, az elhanyagolt, gazos parkokat, a 
közterek szemetességét, a rongálást kifogá-
solta. A szervezett közterület- és parkgon-
dozás mellett, különösen a szemetelés 
visszaszorításáért, a környezettudatos 
neveléssel lehet a legtöbbet tenni ezen a 
téren. Hatékony eszköznek bizonyulhat, ha 
az iskolás korosztályt évente egy-két 
alkalommal bevonjuk a várostakarítási 
akciókba. 

Dr. Bakonyi Péter egy, az ipari parkba 
tervezett bioetanol üzem építésével kap-
csolatos kérdésre válaszolva elmondta: 
nem lehet tudni, hogy a több tervezett üzem 
közül végül melyek épülnek meg, melyekre 
és mikor lesz pénz. A döntés nem a helyi 
önkormányzatokon múlik, megvalósulá-
sukhoz, európai uniós támogatásukhoz 
Magyarországon is túlmutató politikai 
akarat kell.                               Herbályné 

 

Pinkóczi Sándor õrsparancsnok tájé-
koztatása alapján.

Május 4-én az Ifjúság úton lévõ építke-
zésrõl nyolcvankét betonacélt tulajdonítot-
tak el, 27 ezer forint értékben. Ugyancsak 
ezen a napon a Lidl áruház kerékpártároló-
jából eltûnt egy lezáratlan, 26 ezer forintos 
bicikli.

Május 5-én, az Ifjúság úton egy szabály-
talanul tolató tehergépkocsi elütött egy mö-
götte szabályosan haladó kerékpárost. A 
biciklis nyolc napon belül gyógyuló sérü-
léseket szenvedett.

Május 6-án a Tisza-hajlatban lévõ egyik 
családi ház falának támasztott kerékpár 
tûnt el. A kár 20 ezer forint.

Május 7-én a Vajda János út egyik csa-
ládi házában besurranó tolvajok loptak el 
81 ezer forintot a konyha egyik polcáról. 
Az ismeretlen elkövetõk a nyitott ajtón 
keresztül jutottak be az épületbe.

Május 12-én a Martfû és Tiszaföldvár 
közötti vasúti sínek mentén telefonveze-
téket szándékoztak ellopni, de a rendõr-
járõr tetten érte az elkövetõket.

Május 17-én betörték egy autó ablakát a 
Veres Péter úton. A jármûbõl nem vittek el 
semmit, az okozott kár 100 ezer forint. 

Ugyancsak ezen a napon egy mobiltele-
fon tûnt el a József Attila Általános Iskolá-
ból. Tulajdonosa éppen tornaórán volt, 
amikor valaki elemelte készülékét.

Május 18-án a kengyeli keresztezõdés-
nél anyagi káros közlekedési baleset tör-
tént. Egy, a Stop táblánál megálló tehergép-
kocsi vezetõje kissé hátrébb akart tolatni, s 

Május végére elkészült a Móricz 
Zsigmond út javítása valamint a Tüzép út 
kátyúzása, a Vegyépszer Zrt. kivitele-
zésében.

Az útjavítás a 2006. évi árvízvédeke-
zés során keletkezett károk helyreállí-
tására az önkormányzatunk által beadott 
vis maior pályázaton nyert 13 millió 
forint  felhasználásával valósult meg.  

ÚTJAVÍTÁS, KÁTYÚZÁS

 Ezúton tájékoztatjuk a lakosságot, 
hogy a Martfû Városi Településellátó 
Szervezet negyedévente végzi  a város 
területén a patkányirtást, szerzõdés 
alapján.

Kérjük, hogy a jelenleg érvényben 
lévõ, rájuk vonatkozó jogszabályok 
szerint a társasházak is csatlakozzanak a 
patkányirtás lehetõ leghatékonyabb 
elvégzéséhez.

 Polgármesteri Hivatal

TÁJÉKOZTATÓ
PATKÁNYIRTÁSRÓL

FELHÍVÁS
A köztisztasággal és a települési szi-

lárd hulladékkal összefüggõ tevékeny-
ségekrõl szóló 1/1986. (II. 21.) ÉVM-
EÜM együttes rendelet kimondja, hogy:

„Az ingatlan tulajdonosa köteles 
gondoskodni

a.) az ingatlan elõtti járdaszakasz, 
járda hiányában egy méter széles terület-
sáv, illetõleg ha a járda mellett zöld sáv is 
van, az úttestig terjedõ teljes terület,

b.) a járdaszakasz melletti nyílt árok 
és ennek mûtárgyai tisztán tartásáról, 
a csapadékvíz zavartalan lefolyását aka-
dályozó anyagok és más hulladékok eltá-
volításáról.”

Kérjük a lakosságot, hogy a fenti tevé-
kenységet folyamatosan, az évszakok és 
az idõjárás változásainak megfelelõen 
szíveskedjenek elvégezni.

Polgármesteri Hivatal

RENDÕRSÉGI HÍREK
Besurranók, betörõk, autófeltörõk, verekedõk

közben nekiütközött a mögötte álló jár-
mûnek.

Május 21-én a buszpályaudvarnál lévõ 
zebránál egy kislány futott át a gyalogát-
kelõhelyen, ezt észleve gyorsan megállt az 
éppen arra haladó autós. Egy másik gyer-
mek a megálló jármût látva elindult a 
zebrán, de közben az autó is elindult. A 
balesetben a diák nyolc napon belüli sérü-
léseket szenvedett.

Május 26-án ittas jármûvezetõt igazol-
tattak a rendõrök a Szolnoki út és a pol-
gármesteri hivatalhoz kanyarodó útszakasz 
keresztezõdésében.

Június 1-jén egy éles lõszert találtak a 
benzinkút melletti füves területen, amit 
leadtak a rendõrségen. Az ügyben ismeret-
len elkövetõ ellen fegyverrel való vissza-
élés miatt indul eljárás.

Június 3-án az egyik martfûi szórakozó-
helyen szóváltásba keveredett, majd össze-
verekedett két társaság. Az egyik verekedõ 
könnyû sérüléseket szenvedett. Az öt “erõs 
legény” ellen csoportos garázdaság miatt 
indul eljárás.

Június 5-én az éjszakai órákban négy 
Szolnoki úti pincébe törtek be. Az egyikbõl 
horgászfelszerelést és kerékpárt, a másik-
ból 5 kg mosóport vittek el. Két pincébõl 
viszont nem tûnt el semmi.

Június 7-én éjszaka egy tiszaföldvári, 
eltûntként körözött fiatalkorút találtak meg 
a Kölcsey úton.

Június 8-án a Varga Katalin út egyik csa-
ládi házába hatoltak be ismeretlen elköve-
tõk. A háziak aludtak, miközben az épület 
hátsó bejáratán a zárat megrongálva beju-
tottak a lakásba, ahonnan három mobiltele-
font, 200 ezer forint készpénzt és 2 ezer 
eurót vittek magukkal.

Június 9-én egy lépcsõházból tûzoltó-
készüléket loptak el.                            K.É.   

2007 június 1-jével összevonásra 
került Martfû Város 
Önkormányzatának 

Városgondnoksága valamint  a 
Városi Víz- és Csatornamû.

A megszûnt intézmények jogutódja 
vagyoni jogok és kötelezettségek tekin-
tetében: 

MARTFÛ VÁROS 
ÖNKORMÁNYZATÁNAK 

TELEPÜLÉSELLÁTÓ 
SZERVEZETE (TESZ).

Az átszervezett intézmény önálló jogi 
személy, részben önálló gazdálkodási 
jogkörrel rendelkezik. Alaptevékeny-
sége a két intézmény átszervezés elõtti 
feladatkörével megegyezõ, melyet az 
alapító okirat tartalmaz.

Az átszervezéssel az intézmény címe, 
elérhetõsége változatlan maradt.

Polgármesteri Hivatal

HIRDETMÉNY

NÉHÁNY SZÓBAN

Még nem értékesítette az
 önkormányzat a volt KRESZ-

park területét 
A városi fõépítész  bevonásával olyan 

épületterv kialakítását szeretnék elérni, 
amely a korábbi tervnél jobban illeszkedik 
a környezetbe.

A végleges döntést az értékesítésrõl a 
képviselõ-testület hozza majd meg.
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 BOWLINGOZZON  A MARTFÛ
       GYÓGYKEMPING DRINKBÁRJÁBAN!

 Nyitva: minden nap 15-24 óráig.  

Pályafoglalás telefonon:

56/ 580-530 

 Nyitva: minden nap 15-24 óráig.  

Pályafoglalás telefonon:

56/ 580-530 

Új, kedvezõ áron!Új, kedvezõ áron!

BOWLINGPÁLYA

1.500 Ft/ÓRA

BOWLINGPÁLYA

1.500 Ft/ÓRA

 Színvonalas környezetben
 40 év alatt és felett  mindenkinek!  

 Színvonalas környezetben
 40 év alatt és felett  mindenkinek!  

SZAUNA,
SZOLÁRIUM
FRISSÍTÕ
MASSZÁZS
a Martfû
Gyógykempingben

Esküvõk, ballagások, 
családi és egyéb 

rendezvények dekorációja.

06-30/349-4277
06-30/472-3684

rany Dekor”A
“

rany Dekor”A
“

HIRDETÉS

Nyitvatartási idõ:  

Hétfõ-péntek 17-22 óráig

Szombat-vasárnap 15-22 óráig

Áraink:  

Szauna 500 Ft/óra/fõ

Törölközõt, hajszárítót biztosítunk.

Kedvezményes szauna és szolárium

bérletek vásárolhatók.

Szolárium ára: 5 perc/300 Ft

Nyitvatartási idõ:  

Hétfõ-péntek 17-22 óráig

Szombat-vasárnap 15-22 óráig

Áraink:  

Szauna 500 Ft/óra/fõ

Törölközõt, hajszárítót biztosítunk.

Kedvezményes szauna és szolárium

bérletek vásárolhatók.

Szolárium ára: 5 perc/300 Ft

Minden csütörtökön: 
17,30 - 18,30 óráig!

– Ambuláns mûtétek 

Rendel: 

Tel.: 06-30/246-1348

Martfûn, az Egészségházban

• aranyér, • visszér, • sérvek, 
• epekõ, • emlõelváltozások.

(benõtt köröm, bõrelváltozások,
zsírdaganatok)

DR. TUKORA ISTVÁN
sebész szakorvos

SEBÉSZETI
MAGÁNRENDELÉS

 APRÓKÁK
Rákócziújfaluban összkomfortos családi 

ház eladó! Ára: 6.8 M Ft Tel.: 06-30-4330-220
* * *

Martfûn két család részére is alkalmas, 
rendezett, padlástér-beépítéses, kertes családi 
ház eladó. Gázkonvektoros, 4 szoba, 2 konyha, 
2 fürdõszoba, kamra, nagy étkezõ. Garázs, nagy 
alsóépület, ipari áram van. Irányár 17 M Ft. Ér-
deklõdni: Szabó Pál út 8. Tel.: 06 56 450-680

* * *
Kétszobás, bõvíthetõ családi házat keresek 

megvételre. Tel.: 06 20 994-6918
* * *

Gáztûzhely és színes monitor, 15-ös, 
olcsón eladó. Érd.: 450-064, 06 70 260-2120

* * *
Martfûn, fõút mellett, háromszintes családi 

ház sürgõsen, áron alul eladó. Tel.: 451-181.

Piktor Festékszaküzlet

VÁRUNK MINDEN KEDVES VÁSÁRLÓT!

SK Z TÉ A ETS K LÜFE Z

Diszperziós festékek 18 %, 
más termékek 10 % 
kedvezménnyel.

Piktor Festékszaküzlet
Martfû, Szolnoki út 112.

Nyitva:  H-P: 7.30-18.00-ig.
Szo.: 7.30-13.00 óráig

Telefon: 450-556

Nyitási akció!

Antal Lászlóné üzletvezetõ

Hétfõ: szünnap.
Kedd-péntek: 9.00 - 19.00 óráig,

szombat-vasárnap: 9.00 - 13.00 óráig

kézi autómosó és kozmetika

Megnyitott a 

Martfû, Szolnoki út 112.
06-70/316-6794; 06-20/418-3187

Martfû, Szolnoki út 112.
06-70/316-6794; 06-20/418-3187

Várunk minden kedves érdeklõdõt!Várunk minden kedves érdeklõdõt!

Minden szerdán 15 %-os akció
teljeskörû autókozmetikára!
Minden szerdán 15 %-os akció
teljeskörû autókozmetikára!
Plusz szolgáltatás: szõnyegtisztításPlusz szolgáltatás: szõnyegtisztítás

Nyitva tartás: 

Martfûn, a Munkácsy út 94. sz. alatt. 
(Tigáz és Lakásszövetkezet mellett)

Telefon: 56/451-197

Takácsné Csáky Gyöngyi

Hétfõtõl Péntekig:  8 - 17-ig
Szombaton         :  8 - 12-ig
Vasárnap            :  ZÁRVA

N Y I T VA :

Június 1-tõl FUJI-film 
képkidolgozás!

Negatív elõhívása bevezetõ 
áron! 9 Ft/kép (9-13).

Digitális anyagokról 39 Ft/kép
Internetes képrendelés

 vagy 
személyesen a

Gyöngyi Praktikában. 

 
www.foto.film.hu,

Szeretettel várok minden kedves vásárlót!
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ÚJDONSÁG!

• Deviza alapon akár jövedelemigazolás nélkül is
• Új és használt lakás vásárlására
• Új lakás vásárlásakor Önerõ Minimummal, akár 

0% önerõ mellett is
• Elõzetes hitelbírálati lehetõség az adásvételi 

szerzõdés megkötése elõtt!

• Devizaalapon akár jövedelemigazolás nélkül is
• Szabad felhasználásra
• Közüzemi vagy telefonszámla bemutatása nélkül

Lakáshitele mellé most egyszerûsített
bírálattal OKOSkártyát is igényelhet.

Gyors ügyintézés közvetítõi díj és sorban  állás nélkül.
További információkért hívja mobilbankárát!

Tõgyiné Farkas Éva

Tel.: 30/986-7651

Pénzügyi szolgáltatás, ami házhoz megy

RAIFFEISEN LAKÁSHITELEK

SZEMÉLYI KÖLCSÖN
INGATLANFEDEZETTEL
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HIRDETÉS

Malay étkezõ
Franciaágyak

Konyhák 
Számítógép íróasztalok, tanulósorok

3+2+1 garnitúra

 147.000 Ft helyett 98.600 Ft.
 25.000 Ft-tól

48.900 Ft-tól

9.800 Ft-tól.
Nem lapraszerelt!

 105.900 Ft-tól.

ÁLLÁSAJÁNLAT
Érd.: Lakóép Kft. Kecskemét, Vasút u. 2-4. 

Tel.: 06-76/321-357,06-70/368-5213 
munkaidõben.

Kecskeméten 18 éve sikeresen mûködõ építõipari cég termelésbõ-
vülés miatt munkatársakat keres felvételre  az alábbi szakmákban:

- kõmûves, ács-állványozó, építõgépész, festõ, 
burkoló, vasbeton-szerelõ, villanyszerelõ

Várjuk továbbá építõipari gyakorlattal rendelkezõ segédmunkások 
jelentkezését is.

Olyan munkatársak jelentkezését várjuk, akik megfelelõ szakmai 
gyakorlattal rendelkeznek, az együttélés szabályait be tudják tartani, és 
józan életvitelûek.

A leendõ munkatársaink az alábbi munkarendbõl választhatnak:

Hagyományos munkarend: hétfõtõl péntekig, 7-16 óráig.

Folyamatos munkarend, ami azt jelenti, hogy 5 nap munka, 9 nap 
pihenõ, ez esetben a munkaidõ: napi 12 óra + 1 óra munkaközi szünet.

50 km-en belül legalább 8 fõ esetén a munkába járást biztosítjuk, 5 fõ 
esetén 1 db személygépkocsi használatot térítünk.

Igény esetén munkásszállást biztosítunk térítésmentesen.

Cégünknél minõségprémiummal kombinált teljesítménybérezés van. 
Kereseti lehetõség, szakmunkások esetében bruttó 550,- és 750,- Ft/óra, 
segédmunkások esetén 400,- és 500,- Ft/óra között.

Fizetés minden hónap 10-én banki átutalással.

Alkalmi munkavállalókat is foglalkoztatunk, amennyiben a munka-
vállaló a fenti feltételeknek megfelel, ez esetben a fizetés a dekád végén.

Z&R BÚTORHÁZ
Rákóczifalva, Szent László király út 44. Tel.: 584-082; 06 70/335-6319
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Vásároljon most, fizessen késõbb!
0% befizetéssel elviheti bútorát!  

A hirdetés bemutatója - az
akciós termékek kivételével -

5% engedményt kap!

Étkezõinkbõl, raktáron lévõ szekrénysorainkból

júniusban  engedményt adunk!

10%

napi úszásoktatás, ebéd, uzsonna, szabadidõs 
programok, felnõtt felügyelet

A tábor helye:  Tiszaföldvár Városi Strand Szervezõ: Martfûi 
Úszó- és Triatlon Klub  Idõtartama: 2007. június 25-29.

Napi foglalkozások: hétfõtõl - péntekig 8.00 - 16.00-ig. Napi 
programok: minimum egyszeri vízi foglalkozás, gimnasztika, 
sportjátékok. Vízi foglalkozások: tudásszint alapján gyermek-
medencében  vagy mélyvízben.

Ebéd: a strand ebédlõjében /Dagonya/. Részvételi díj: 12.000 
Ft/fõ/hét. Jelentkezés, elsõsorban alsó tagozatos tanulók részére:   
Nagyhajúné Demecs Mária – 06-30/5275462, Balogh  József – 
06-30/3615396

Úszásoktatás indul a tiszaföldvári strandon alsó tagozatos 
gyermekek részére. A foglalkozások egyéni és kiscsoportos 
keretek között zajlanak. Ezek a foglalkozások mitõl mások? Attól, 
hogy: kis létszámú, a foglalkozások 60 percesek, gyermekköz-
pontú oktatás, bensõséges hangulatú órák, játszva tanul meg úszni 
a gyermek anélkül, hogy a hagyományos kötöttséget érezné, 
úszásoktatást követõen edzéslehetõséget biztosítunk, közösségal-
kotó programokat, táborokat szervezünk.

Ezúton kívánjuk megszerettetni a vizet és az úszást a gyer-
mekekkel, hogy õk is a víz "szerelmeseivé" válhassanak. Ha 
felkeltettük érdeklõdését, várjuk jelentkezését!

Az oktatás helye: Tiszaföldvár Városi Strand Szervezõ: 
Martfûi Úszó- és Triatlon Klub Oktató: Gáspár László testnevelõ - 
Hajnóczy Gimnázium Idõtartama: 2007. július 2-tõl folyama-
tosan. Napi foglalkozások: hétfõtõl - péntekig 8.00 - 9.00-ig. 
Jelentkezés: Balogh József –  06-30/3615396 

ÚSZÓTÁBOR

Úszásoktatás kicsit másként
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ÚTI BESZÁMOLÓ

MAGYAR SZÍVVEL OLASZ FÖLDÖN

 Földvárról és Martfûrõl tucatnyian, de 
összesen közel ötvenen nyolc napot Itália 
kéklõ ege alatt töltöttünk áprilisban. Elvileg 
eldöntheti ilyenkor az ember, mit akar 
kezdeni a rendelkezésére álló idõvel. Lehet 
a természetet csodálni, gyönyörködni a 
tenger ritmikus lüktetésében, ókori romok 
közt álmodozni, pizzázni vagy fagylal-
tozni, a lenyûgözõ itáliai mûvészet gyöngy-
szemeit ámulni, templomi freskók témáit 
böngészni, netán találkozni a pápával. 
Mindezekbõl mi is kivettük részünket. 
Most mégis utunknak egy egészen egyedi 
oldalát szeretném csupán megírni. Hol 
lengettük igazán dobogó szívvel a magunk-
kal vitt, szentkoronánkkal díszített zász-
lónkat!?

Elsõ ilyen állomáshelyünk a velencei 
Muránó szigete volt. A lagúnákon átha-
józva érkeztünk az üveggyártásáról híres 
szigetre. Célunk azonban most nem az 
üvegfújók csodálata s nem is az üzletek 
kirakataiban csábító üvegcsodák voltak, 
hanem a Szent Donáth-templom. Tudtuk 
ugyanis, hogy a XIV. század óta itt nyug-
szik a mi Szent Gellértünk. Innen, Velen-
cébõl érkezett hozzánk 35 éves korában, 
1015-ben a bencés szerzetes fõpap, hogy 
István királyunk segítõtársa legyen a nem-
zet kereszténnyé tételében, s fia, Imre her-
ceg nevelésében. Amikor aztán István 
halála (1038) után a pogányság újra felül 
akart kerekedni a szeretet vallásán, két tár-
sával együtt vértanúhalált halt a ma róla 
elnevezett budai hegyen. Az Erzsébet-híd 
pesti lábánál már akkor (1046-ban) ott álló, 
ma Belvárosi Plébánia-templomnak neve-
zett istenházában temették el. Onnét vitték 
mintegy háromszáz évvel késõbb holttestét 
vissza Velencébe. A Szeged-Csanádi egy-
házmegye elsõ püspökének sírja mellett 
énekeltük utunk során elõször a Magyar 
Himnuszt.

Velence azonban távolabbi múltba is 
elvitte gondolatainkat. Ez a cövekekre épült 
város ugyanis a mi hun királyunknak 
köszönhetõen alakult ki. Attila nyilai elõl 
menekültek a szigetekre, s építettek maguk-
nak tengerbe vert cölöpökre szigeteket az V. 
században itt élõk. A Vatikáni Múzeum 
térképtermében láthattuk is ennek doku-
mentálását. A 3,7 km hosszú Canale Grande 
által S-alakban kettészelt város térképe 
mellett ott a latin nyelvû felirat, Attila 
nevével. 

A lenyûgözõ múzeumban, s a Szent 
Péter-bazilikában azonban más témában is 
találkoztunk a mi Attilánkkal. Itt freskón, 
ott márvány dombormû faragásán láttuk a 

A hatalmas Szent Péter-bazilikába egyik 
reggel, már 7 órára meg kellett érkeznünk. 
Ekkorra kaptunk ugyanis misézési lehetõ-
séget a Magyarok Nagyasszonya-kápol-
nában. Ez aztán egy igazán csodálatos 
hely! Története onnan indul, hogy Szent 
István királyunk Jeruzsálemben és itt 
Rómában zarándokházat létesített a ma-
gyarok számára. Létfontosságúnak tartotta, 
hogy aki csak teheti, eljusson Jézus földi 
életének helyszínére és az „apostolok 
küszöbéhez”. A jeles bazilika építéséig 
(XVI. század), itt, Szent Péter sírjához 
egészen közel állt a zarándokház. A mai 
sekrestyéhez vezetõ folyosón meg is 
néztük a szentkoronánkkal díszített, errõl 
szóló márványtáblát. Még VI. Pál pápa 
(1963-1978) engedélyezte ennek alapján 
egy magyar kápolna kialakítását az 
altemplomban, Szent Péter és utódainak 
sírja közelében. Kõ Pál, Varga Imre, 
Amerigo Tot (Tóth Imre) és számos 
magyar mûvész keze munkáját dicséri az itt 
látható szobrok, dombormûvek együttese. 
Amikor mintegy 25 éve II. János Pál pápa 
(l978-2005) a magyar püspökökkel karölt-
ve felszentelte a kápolnát, a következõket 
mondta: „A szentek életmûvébõl született 
meg a Krisztus evangéliumára épített 
európai civilizáció, származott az igazi 
humanizmus kovásza, amelyet áthatottak 
az örök értékek. … A hit eme tanúinak áll-
hatatossága folytán megnyílott távlat ma is 
idõszerû. Azt a kiváló utat jelenti, amelyen 
haladva tovább építhetjük a békés, szoli-
dáris, valóban emberi Európát…”. Boldo-
gan de egyben fájdalmasan csendült fel 
félszáz magyar ajkán a mise után, egykori 

Himnuszunk: „Boldogasszony Anyánk, 
régi nagy pátrónánk… ne feledkezzél el 
szegény magyarokról!”

Rómában minden zarándoknak legalább 
a négy fõbazilikát illik meglátogatni. Mi is 
sorra vettük a Szent Péter után a Maria 
Maggiore nevû Szûz Mária-bazilikát, s a 
falakon kívüli Szent Pált is, mint magya-
roknak azonban igazán felejthetetlen 
élményt a Lateráni-bazilika nyújtott. A 
„világ minden templomának anyja és feje” 
hatalmas belsõ terének jobboldali 2. 
pilléréhez  siettünk itt mindenekelõtt. II. 
Szilveszter (999-1003) pápa sírja mellé 
sorakoztunk fel, s nem véletlenül. Õ küldte 
nekünk, vagyis elsõ királyunknak a 
Szentkoronát.  Sírja fölött carrarai 
márványból két dombormû. Damkó József 
szobrász munkái, 1905-bõl. A felsõn Szt. 
István és Szt. László királyunk között 
trónon ül Szûz Mária, fején a magyar 
koronával. Tudjuk, a Szentszék, vagyis a 
Vatikán csak nekünk, magyaroknak 
engedélyezi Máriát nemzeti koronánkkal 
ábrázolni. Az alsón a történelmi pillanat, 
amikor a pápa átadja Asztrik szerzetesnek, 
a késõbbi kalocsai érseknek az István 
királyunknak küldött apostoli koronát, az 
alábbi szöveggel: „Én apostoli vagyok, de 
Õ (István) valóban Krisztus apostola, ki 
által oly nagy nemzet tére meg!” Ezért nem 
egyszerûen muzeális érték csupán szá-
munkra az Országházban õrzött Szent-
korona! „Isten hazánkért térdelünk elõdbe, 
rút bûneinket jóságoddal född be…”

Hazafelé jövet egy napot még Szent 
Ferenc (1181-1226) városában, Assisiben 
töltöttünk. Sírhelyének altemplomában 
ugyancsak jó volt magyarnak lenni. A 
„Szent Márton elutasítja a fegyvereket” 
címû kép a Pannónia földjén, Savariaban 
(Szombathelyen) 316-ban született szen-
tünkrõl elnevezett kápolnában látható. 
Közelében pedig Szent Erzsébet-ábrázo-
lás. II. Andrásunk lánya, Árpádházi Szent 
Erzsébet (1207-1231) ugyanis az innen 
világhódító útra induló „ferencesek har-
madrendjének” volt buzgó tagja. Magyar 
szentjeink közül nemzetközileg a legis-
mertebb, az éppen 800 éve született Rózsák 
Szentje, Európa elsõ kórházának alapítója.  
„Szent Erzsébetbõl hõs szeretet árad, Mar-
git imái vezekelve szállnak. Minket hiába 
Uram ne sirasson áldott Boldogasszony! … 
hadd legyünk mink is tiszták, hõsök, 
szentek, hazánkat így mentsd meg!”

Jó volt útra kelni, jó volt haza érkezni. Jó 
magyarnak lenni!

 Tamási József plébános atya
és útitársai: Lengyel Jánosné, Nagy 
Istvánné, Murvai Györgyné, Tengeri 

László, Tengeri Lászlóné, Horváth István, 
Horváth Istvánné, Dr. Szolga Ferencné, 
Nagy András, Nagy Andrásné, Székács 

Imréné, Szakács Sándorné

minden nemzet által rettegett hun királyt, I. 
Nagy Szent Leó pápa (440-461) elõtt meg-
alázkodva. Amikor ugyanis Attila az Örök 
Várost is ki akarta rabolni, a pápa ment 
eléje, hogy visszavonulásra kérje. S ha az õ 
kérését nem is akarta meghallgatni, amikor 
feje fölött meglátta az ellene kardot vonó 
két apostolfejedelmet, az égbõl megjelenõ 
Pétert és Pált, meggondolta magát, s 
lemondott eredeti tervérõl. Így menekült 
meg Róma Attila elõl 452-ben.
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EGYHÁZI HÍREK

Martfû város és gyülekezetünk ékes-
sége, a református templom idén tizenegy 
éves. Sok-sok testvérünk, embertársunk 
reménye, álma valósult meg akkor, amikor 
is felépülhetett a „szent hajlék”.

Tavaly nyáron a svájci testvérgyüle-
kezet tagjaival együtt adtunk hálát Isten 
megtartó kegyelméért és a támogatók 
anyagi - erkölcsi segítségéért, imádságáért. 
Ezúton is szeretném megköszönni a kedves 
támogatóinknak, hogy továbbra is hozzá-
járulnak templomunk, parókiánk, gyüleke-
zetünk mûködéséhez, mindennapi életé-
hez!

Sajnos az idõjárás viszontagsága (és ki 
tudja még milyen körülmények) kikezdték 
templomunk külsõ szerkezetét. A szakem-
berek egyöntetû véleménye szerint a tetõt 
körülvevõ deszkaborítást le kell csiszolni, 
festeni, a templom aljzatát, mely sok he-
lyen megrepedt, elvált a faltól, rendbe kell 
hozni, ha nem akarjuk, hogy a templom 
beázzon!

Állagmegóvás ez, melyet 2007-ben el 
kell végeznünk, hiszen ha halogatjuk a 
munkát, akkor még több kár keletkezik 
szép kis templomunkban, és jövõre még 
több pénzbe kerül a rendbehozatala.

A teljes költség 1, 5 millió forint! A saját 
erõnkre vagyunk utalva! Svájci testvéreink 
tavaly nyáron bejelentették, hogy a továb-
biakban nem tudnak segíteni a martfûi 
gyülekezeten. A felsõ egyházi és állami 
szervektõl nem számíthatunk segítségre! 
Több pályázatot beadtunk, melyek közül 

mindössze egyen nyertünk 500 ezer forin-
tot. Hiányzik tehát egymillió forint!

Tudom, hogy a patronálóink így is 
sokszor erejükön felül támogatják gyüleke-
zetünket, mégis összefogásra kérem a 
„Krisztus test tagjait”!

Hiszem azt, hogy hitünk és imádsá-
gaink „hegyeket tudnak megmozdítani”. 
Jótékonysági hangversenyünk bevételét, 
mely 2007. augusztus 4-én lesz a refor-
mátus templomban, szintén a felújításra 
fordítjuk.

Tisztelettel kérem Önt, és azokat, akik-
nek mind a városban, mind a környékén 
széles körben eljuttattuk ezt a körlevelet, 
hogy anyagi erejükhöz mérten támogassák 
felújítási munkálatainkat! Nekünk sem 
mindegy, hogy milyen épületben dicsérjük 
az Istent, hogyan adjuk meg külsõségekben 
is a tiszteletet annak az Úrnak, aki velünk 
van naponként örömeinkben, bánataink-
ban, küzdelmeinkben, és hogy milyen kép 
fogadja a városunkba látogató vendégeket, 
turistákat. Úgy gondolom, hogy a városkép 
szempontjából sem közömbös számunkra, 
hogy hogyan néz ki büszkeségünk: a mart-
fûi református templom.

Adományaikat a lelkészi hivatalban, 
vagy a „Reménység Alapítvány a martfûi 
református templomért” elnevezésû alapít-
ványunk 11745169-20032623 számú 
számlaszámára tehetik meg.

Isten gazdag áldását kérem az Ön és 
szerettei életére, munkájára, adományára!

Szilágyi Gábor lelkipásztor

Tisztelt Martfûi Lakosok!

A június 6-án XVI. Benedek pápánál járt 
Wittner Mária, 1956-os szabadságharcos 
országgyûlési képviselõ június 15-én, 
pénteken este 6-kor élménybeszámolót tart 
római útjáról a Szent Tamás-templomban.

 * * *

Július 1-jén, vasárnap délelõtt 10 
órakor, Szent Tamás apostol ünnepén, a 
búcsús szentmisét Dr. PASKAI LÁSZLÓ 
bíboros, nyugalmazott esztergomi érsek 
mutatja be. A fõpapi szentmisén és azt 
követõen Solymosi Ferenc orgonamûvész 
játszik. Mindenkit szeretettel vár az 
egyházközség.

 * * *

Július 7-én, 19 órai kezdettel  Árpád-
házi Szent Erzsébet (1207. július 7-1231. 
november 17.) születésének 800. évfordu-
lója alkalmából ünnepi hangverseny lesz a 
Szent Tamás-templomban. Az ének- és 
zenekart Dinyés Soma és Dinyés Dániel 
vezeti. 

PROGRAMAJÁNLÓ

EMLÉKEZÉS

Szõke Mihályné
és

Szõke Mihály
halálának 5. évfordulójára.

Hozzátok már csak a temetõbe 
megyünk,

hogy a sírotokra virágcsokrot vigyünk.

Ha a könnytõl nedves lesz a szemünk,

azért van, mert nagyon hiányoztok 
nekünk.

A szeretõ család

A budapesti Erkel 
Ferenc Vegyeskar és a 
Martfû Városi Nõi 
Kar csodálatos hang-
versennyel emléke-
zett meg Kodály Zol-
tán születésének 100. 
évfordulójáról május 
20-án, a Szent Tamás-
templomban.

KODÁLY
EMLÉKHANGVERSENY

Köszönetet mondunk mindazoknak, 
akik szeretett férjem és édesapám,

MARTON MIHÁLY
(1931-2007)

temetésén részt vettek, sírjára koszorút, 
virágot helyeztek, gyászunkban 
osztoztak. 

Felesége és lánya Erzsi

KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS
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EZ IS - AZ IS

5435 MARTFÛ, Lenin út 15-17. 
Tel./Fax.: 56/450-005; 580-583  e-mail: ig@damjanich-martfu.sulinet.hu

OKÉV nyilvántartási szám: 05-0078-03  OM azonosító: 036068

DAMJANICH JÁNOS SZAKKÉPZÕ ISKOLA,
GIMNÁZIUM ÉS KOLLÉGIUM

DAMJANICH JÁNOS SZAKKÉPZÕ ISKOLA,
GIMNÁZIUM ÉS KOLLÉGIUM

 

FELSÕFOKÚ SZAKKÉPZÉS MARTFÛN!
A Damjanich János Szakképzõ Iskola, Gimnázium és Kollégium felsõfokú 
szakképzést indít a Szolnoki Fõiskolával együttmûködve.

• Kereskedelmi szakmenedzser
• Informatikai statisztikus és gazdasági tervezõ  szakmákban.

Felvételi követelmények: • Érettségi bizonyítvány  • Korhatár: 21 év

Képzési idõ: 2 év

Jelentkezési határidõ: 2007. augusztus 1.

Részletes információ: telefonon 56/450-005;

Jelentkezési lap: letölthetõ az iskola honlapjáról (www.damjanich-
martfu.sulinet.hu) vagy az iskola titkárságán kérhetõ.

VÁRJUK A JELENTKEZÕKET!

10. Csaba Center Békéscsaba – Arad – 
Békéscsaba Nemzetközi Szupermaraton

Egyéniben 19-en vágtak neki a csaknem 
kétszáz kilométeres távnak, a váltóver-
senyben 37 csapat viaskodott. Az elsõ 
napon 103,8, a másodikon 93,7 km várt a 
mezõnyre. A nõk versenyében – a Bunge 
csapat tagjaként – Vincze Mariann és Tímea 
is induló volt. Mariann 25 és 24 km-el, 
Timea 21 és 23 km-el járult a csapat sike-
reihez, 17:48:03 idõeredménnyel a  III. 
helyen végeztek.

* * *
Május 26-án szombaton Tiszafüreden 

rendezték meg a X. Tisza-tó Kör Futó és 
Kerékpáros Versenyt, ahol szupermara-
ton (70 km), félmaraton (21 km), és a 
Füredi tizes (10 km) várta a futni vágyókat. 
A kerékpárosok pedig országúton vagy a 
Tisza-tavi gáton küzdhették le a 70 km-es 
távot. Martfûrõl Szikszay Tamás indult és 
teljesítette a 70 km-es egyéni távot 9 óra 18 
perces idõeredménnyel. Gratulálunk!

Martfûi sikerek a
Szupermaratonon

A Fidelitas, tizenegyezer fõs tagsá-
gával, jelenleg a legnagyobb magyar 
ifjúsági szervezet. 2007 januárjában 
városunkban is megalakult a helyi cso-
portja hat fõvel, amely mára tízre emel-
kedett. A csoport elnöke Negrai Csongor, 
alelnökei Enyedi Zoltán és Szilágyi Tamás. 

Várja a fiatalokat a Fidelitas
Martfûi Csoportja

– Legfontosabb cé-
lunknak a fiatalok érde-
keinek képviseletét tart-
juk. Jobboldali értékren-
det képviselünk, nem 
pártszervezetként, de 
mondhatjuk úgy, hogy a 
Fidelitas a Fidesz MPP 
ifjúsági társszervezete, 
utánpótlás közössége.

Szeretnénk a fiatalokat kimozdítani a 
tévé, a számítógép elõl, felnyitni a sze-
müket, információkhoz juttatni õket, ren-
dezvényeket szervezni, programokat kínál-
ni számukra. Országos szinten sok ifjúsági 
sport- és kulturális rendezvény várja 
tagjainkat.  Az egyik legnépszerûbb a Fide-
litas nyári tábora, amit az idén augusztus 
13-16 között Fonyódligeten rendeznek 
meg. (Bõvebb információ a www.fidelitas 
.hu honlapon, vagy a helyi szervezetnél 
kapható.) 

Itt, Martfûn elsõként egy 12 vagy 24 órás 
vetélkedõ szervezésén gondolkodunk, õsz-
szel pedig kirándulást szervezünk a Par-
lamentbe, ahová Koszorús László ország-
gyûlési képviselõ, a Fidelitas egyik alel-
nöke hívott meg bennünket. Az egésznapos 
program keretében várhatóan bemehetünk 
az országgyûlés egyik ülésére, képvise-
lõkkel találkozhatunk. Ezt követõen pedig 
a Terror Házába is ellátogatunk – tájékoz-
tatta lapunkat a kis közösség terveirõl 
Negrai Csongor. 

A csoportnak bárki tagja lehet, minden 
fiatalt szívesen látnak. Érdeklõdni, jelent-
kezni a fidelitas.martfu@vipmail.hu címen 
lehet.

Herbályné 

Ezzel a címmel szervezett remek kirándu-
lást a martfûi Környezetvédõ és Városszé-
pítõ Egyesület, valamint a Kárpát-medencei 
Magyarság Mûvelõdési Kör tagjainak, csa-
ládtagjainak és barátainak június 9-én.

Eredetileg kerékpártúrát gondolt a szer-
vezõ, azonban mire Rákóczifalva határába, a 
LIFE SUMAR tanösvényhez értünk, mind-
össze öt kerékpáros maradt, a többiek kocsi-
val tették meg az utat Martfûrõl Rákóczi-
falva határába, a Tisza partjára, a Tiszavár-
konnyal szembeni területre.

Pihenésképpen megálltunk Rákóczifalva 
központjában, ahol a Macimúzeumot tekin-
tettük meg. A Balázs Antal egyedülálló, 
mintegy 1200 darabos magángyûjtemé-
nyébõl összeállított, antik enteriõrben kiál-
lított kollekció nagy tetszést aratott.

A Tisza partján a fokozottan védett táj-
védelmi körzetben lévõ tanösvény rengeteg 
információt nyújt az érdeklõdõknek a hul-
lámtér jellegzetességeirõl, növényvilágáról. 
Kellemes sétát tettünk a környéken, miköz-
ben a bográcsban finom paprikáskrumpli 
fõtt, amelyet jó étvággyal fogyasztottunk el  a 
gyönyörû környezetben.         Máté Gizella

A mi kedves, szép Tiszánk 
– Ismerjük meg jobban!

A Sámli Bálról, a József Attila Ál-
talános Iskola alapítványi báljáról elõzõ 
számunkban olvashattak. 

A bál támogatóinak listájából ki-
maradt a Heineken Hungária Sörgyárak 
Nyrt. A szervezõk pótolták a hiányos-
ságot, és ezúton is köszönetüket fejezik 
ki a  támogatásért. 
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EZ IS - AZ IS

A Rákbetegek Országos Szövetsége 
május 24-én tartotta küldött közgyûlését. 
Martfûrõl, a Jóreménység Klubból hárman 
vettünk részt a rendezvényen. A közgyûlés 
fõ témája a Rákbetegek Országos Szövet-
sége közhasznúsági jelentésének elfoga-
dása, az elnökség szakmai beszámolója 
volt a 2006. évi munkáról.

Meghívott vendégként az Egészségügyi 
Minisztérium fõtanácsosa, Ruminé Szíj-
jártó Ildikó a szociális törvény változá-
sairól beszélt, és válaszolt az érdeklõdõk 
kérdéseire is.

Mikéné Bodor Mária, a Szövetség 
elnöke arról tájékoztatta a küldötteket, 
hogy az 1999 óta közhasznú szervezet az 
Egészségügyi Minisztériumtól  21 millió 
forint támogatást kapott, ami a teljes költ-
ségvetési bevétel 43,8 %-a. Az idén 20 mil-
lió forint támogatást kap a szövetség az 
Egészségügyi Minisztériumtól. Jelentõs a 
személyi jövedelemadó 1 %-ából származó 
bevétel is, 2006-ban ez 20 millió forint volt. 
A tagszervezetek mûködésükhöz létszám-
arányosan kapnak támogatást, a beszedett 

Közgyûlés a Rákbetegek Országos Szövetségében

tagdíjak is a kluboknál maradnak felhasz-
nálásra.

A szövetség több mint 47 millió forint-
ból gazdálkodott, kiegyensúlyozottan, 
takarékosan.

Az elnök asszony beszámolójában 
kiemelte a helyi szintû érdekérvényesítõ 
munkát, amely kiemelkedõ része a beteg-
szervezet tevékenységének. – „Szövetsé-
günk stabil, jó szerkezetû, hiszen alulról 
indult, a helyi civil szervezetek által 
kezdeményezett közösség. A laikus segítõ 
mozgalmat, a klubmunkát a professzionális 
segítõ szolgálatok, a Napfordulók támo-
gatják. 2006. december végén 66 helyi 
klub, 11 egyesület és egy rehabilitációs 
otthon tartozott a szövetséghez 4 ezer 
rendes és pártoló taggal. Az országos 
szövetségben 12 alkalmazott dolgozik, s 
1991 óta mûködik az öt Napforduló Szol-
gálat. 

A közgyûlés módosította a tagszerveze-
tek gazdálkodásának szabályait, elfogadta 
a szövetség 2007. évi munkaprogramját és 
pénzügyi tervét.                    Máté Gizella

 

Ballag már a vén diák, tovább, tovább… 
– hangzik fel a jól ismert dal az általános 
iskolától búcsúzók ajkán. De hova tovább?  
A félévhez közeledve ez nem is volt egyszerû 
kérdés. Nehéz megbecsülni egy tizennégy 
éves, félig gyermek, félig kamasz vágyait, 
tehetségét, adottságát, de legfõképp azt ne-
héz felmérni, milyen szakemberekre lesz 
szükség jó pár év múlva. A döntések meg-
születtek, a felvételi eredményeket már kéz-
hez is vehették a végzõsök. Néhány diákot 
arról kérdeztünk, náluk hogyan történt a 
pályaválasztás.

Kovács Gábor 8.a: – A nõvérem Mezõ-
túrra járt a Teleki Blanka középiskolába, 
ezért sokáig úgy terveztem, én is oda jelent-
kezem. Késõbb megtudtam, gépírást is kel-
lene majd ott tanulnom. A számítógépezés a 
hobbim, gyorsan tudom kezelni a billen-
tyûzetet, de nem szabályosan, és nem vagyok 
biztos benne, hogy ezek után meg tudnám 
tanulni a normális gépírást. Ezért aztán más 
iskolát kezdtem, kezdtünk el keresni anyá-
ékkal.

A közelben megtetszett a tiszaföldvári 
Hajnóczy. A nyílt napon körbejártuk az isko-
lát, és bekerültem egy informatika órára. A 
tanárok kedvesek voltak és tetszett a géppark 
is. Végül ebbe az iskolába jelentkeztem, és 
fel is vettek. Otthon örültek az eredménynek, 
mert közel van, nem kell túl korán kelnem. 
Azt még nem tudom, hol fogok dolgozni, de 
az biztos, hogy számítógéppel szeretnék fog-
lalkozni felnõtt koromban.

Tímár Dániel 8.a:  – A kunszentmártoni 
Veress János középiskola informatika 
szakára jelentkeztem. Elõtte sokat beszél-
gettünk otthon arról, miket jelöljünk be, 
milyen szakmával tudok majd jó helyen 
dolgozni. Túl sok elképzelésem nem volt, 
mert imádom a számítógépezést, ezért 
mindenképpen informatikát akartam, akarok 
tanulni.  Szeretnék majd egy cégnél elhe-
lyezkedni, de most még az jobban érdekel, 
milyen lesz az új iskolában.  Az utazástól 
nem tartok, de a menzaebédet nem szeretem, 
ezért majd itthon ebédelek. Remélem, 
lesznek jó haverjaim az osztályban, de a régi 
barátaimmal is tartani akarom majd a 
kapcsolatot.

Hervay Viktória 8.b:  – Az elsõ ötletem 
az volt, hogy állatorvos leszek, de megvál-
tozott a gondolkodásom, és a technikai 
dolgok kezdtek el jobban érdekelni, például a 
fényképezés.

A szüleim szerint az idegen nyelv tanu-
lásában sok lehetõség van, mert azzal késõbb 
sok mindent lehet kezdeni. Elgondolkodtam, 
ebben lehet valami. Itt az általánosban a 
németet tanulom, ezért továbbtanulva az 
angollal szeretnék megismerkedni. Elsõként 
a helyi Damjanich középiskolát jelöltük meg, 
másodiknak a földvári Hajnóczyt. Kollé-
giumba semmiképpen sem akartam menni, 
ezért a családdal arról beszélgettünk, ha itt 

helyben is van jó nyelvoktatás, akkor minek 
mennék el messzire. Most kaptam meg a 
levelet, hogy felvettek a Damjanich nyelvi 
elõkészítõ osztályába. 

Jónás Tímea 8.b:  –  Régi vágyam, hogy 
rendõr legyek, de nem olyan titkárnõféle, aki 
csinos szoknyában ül a számítógép elõtt, 
hanem nyomozó, aki felderíti a bûntényeket, 
ezért a Hajnóczy rendészeti szakára jelent-
keztem.

Régóta olvasok ilyen könyveket és figye-
lem a tévében azokat a mûsorokat, amiben 
különleges eseteket mutatnak be, ezért anyá-
éknak sem volt meglepõ a pályaválasztásom. 

Szinte minden nap lesz testnevelés, és 
emelt óraszámban tanuljuk majd az angol 
nyelvet. Ott voltam az iskola nyílt napján, 
tetszett az épület és a tanárok is. Biztosan jól  
fogom érezni majd magam, de a régi bará-
taimmal mindenképpen tartani akarom a 
kapcsolatot.

Vígh Brigitta 8.a:  – Nálunk nem volt sok 
tanakodás, mert már régóta tudom, mivel 
szeretnék foglalkozni. Másodikban kezdtem 
el táncolni. Kipróbáltam a néptáncot és 
mellette a társastáncot is, de a kettõ sok volt 
együtt. Mindig is olyan dolgokkal foglal-
koztam, amiben megmutathattam önmagam. 
Szívesen mondok verset, táncolok, és emel-
lett szintetizátorozni tanulok a zeneisko-
lában. Apukám részérõl majdnem az egész 
család zenével foglalkozik. Idõnként az 
unokatestvérével szoktam fellépni, nem áll 
tehát tõlem messze a színpad, az elõadás, a 
mûvészet. 

Nem is lepõdtek meg otthon, amikor 
olyan iskolába akartam jelentkezni, ahol 

mindezt folytathatom. Most kaptam meg én 
is a papírt, hogy felvettek a békéscsabai ze-
nei, népmûvészeti középiskolába. Az sem 
zavar, hogy kollégista leszek, mert azzal fog-
lalkozhatom majd, amit szívesen csinálok.

Táncpedagógus szeretnék lenni, ezért a 
középiskola után ilyen fõiskolán akarok majd 
továbbtanulni. Táncolok és táncolni tanítok. 
Ez jó lesz.                                             K.É.  

Hova tovább?
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ÖNKORMÁNYZATI HÍREK

Június elsõ hétvégéjén, lengyelországi 
testvérvárosunk meghívására, martfûi 
önkormányzati delegáció utazott Tuc-
how-ba. A képviselõ-testület néhány 
tagjából, a polgármesteri hivatal mun-
katársaiból, helyi vállalkozókból és gaz-
dasági vezetõkbõl álló, tizennégy fõs 
delegáció a „Leader + Európa – Helyi 
Közösségek Mûködése” nemzetközi kon-
ferencián valamint egy, az európai váro-
sokat és közösségeket bemutató kiál-
lításon képviselte hazánkat, városunkat.

– Ez alkalommal a házigazdák európai 
partnertalálkozóra vártak bennünket, kibõ-
vítve a lengyelországi kistérségi partnerek 
rendezvényeivel. A programsorozat aktu-
ális témái Európa és a helyi közösségek, a 
partnerség, az összefogás lehetõségei vol-
tak.

A szombaton megtartott konferencián 
dr. Bakonyi Péter polgármester mutatta be 
városunkat, hazánk az Európai Unióhoz 
való csatlakozásának tapasztalatait, az 
ezzel kapcsolatos kistérségi és önkormány-
zati terveket, feladatokat. A martfûi honlap 
tartalmának kivetítésével képben is sikerült 
megidézni városunkat.  

Másnap színes kiállítás keretében mu-
tatták be kultúrájukat, gazdaságukat a házi-
gazdák és a testvérvárosok delegációi. A 
martfûi közösségek, mûvészeti alkotókö-
zösségek népi és iparmûvészeti munkái, a 
helyi cégek, a Bunge Zrt., a Heineken Hun-
gária Sörgyárak Nyrt., a Tisza Joule Kft., a 
Deszány Kft. és a Tisza Cipõgyártó Kft. 
promóciós anyagai nagy sikert arattak. A 
színpadon pedig Tuchow kistérségi 
partnertelepülései mutatták be ajándék-
képpen kulturális programjaikat egy lát-
ványos elõadás keretében – tájékoztatott 
Asztalos Árpádné.   

– Lengyelországban általában jó ma-
gyarnak lenni. Ez a testvérvárosi kapcsolat 

már bejáratott, 
kedvesen fogad-
tak bennünket – 
emlékezik a talál-
kozásra dr. Ba-
konyi Péter, aki ez 
alkalommal is-
merkedett meg 
Tuchow városve-
zetõivel. 

MARTFÛI DELEGÁCIÓ TUCHOW-BAN
Gazdasági és társadalmi elõnyökkel is járhat az együttmûködés

A polgármester hosszú távon gazdasági 
elõnyöket, fejlesztési célú pályázati sike-
reket is remél Martfû a Leader + Európa 
programba való bekapcsolódásával. En-
nek a programnak a keretében az Európai 

Unió több tagország váro-
sainak közös pályázatait várja.

– Ha csak a konferenciák, 
utazások költségeit sikerül így 
elõteremteni, az is nagyon sok 
társadalmi, szociális hozadék-
kal jár. Ebbõl a szempontból is 
érdemes településünk kapcso-
latait tovább építeni Tuchow-
val és a romániai Misztót-
faluval is – hangsúlyozta dr. 
Bakonyi Péter. Reméli, hogy 
nyugat-európai testvérvárost is 

sikerül Martfû oldalára állí-
tanunk. 

Meghívásának eleget téve, 
augusztusban viszontlátoga-
tásra kerül sor, ismét Martfûn 
köszönthetjük kedves lengyel 
barátainkat.

Úgy érzi, delegációnknak 
sikerült jó benyomást keltenie, 
amiért köszönet illeti az utazás 
résztvevõit, elõkészítõit és 
támogatóit is.         Herbályné 

Az utóbbi hat évben tíz tehetséges 
martfûi diák utazott a Panda Nemzetközi 
Gyermek Alapítvány szervezésében Kíná-
ba. Ez a sor idén folytatódik. A Szilver 
Alapfokú Mûvészetoktatási Intézmény 
tehetséges ifjú táncosai közül a Hegyes 
Bertalan – Lendvai Éva és a Sági István 
Balázs – Kóródi Bettina párosok produk-
cióikkal sikeresen szerepeltek az említett 
alapítvány ezévi tehetségkutató pályá-
zatán. Június 29-tõl 10 napon át Pekingben 
képviselik városunkat, országunkat nem-

PANDA HÍREK
zetközi gyermekfesztiválokon, a magyar 
delegáció tagjaiként. 

Szívbõl gratulálunk a táncosoknak és 
felkészítõiknek. Élményeikkel visszavár-
juk õket. Köszönjük a szülõknek és segí-
tõiknek az eddigi támogatást, amellyel 
lehetõvé teszik a gyermekek kiutazását. 
Utazásukig az alapítvány székhelyén, a 
mûvelõdési központban még szívesen 
fogadják a pénzügyi és más segítséget.

* * *

Ez év augusztus elején ünnepélyes, 
nagyszabású gálamûsorral kezdõdik a Kí-
nai - Magyar Világfesztivál a Budai Vár-

ban, melyen lehetõséget kapnak a bemutat-
kozásra a tehetséges magyar gyerekek is.

Nagy elismerése a Martfûn folyó moz-
gásmûvészeti nevelésnek, hogy a 
fõszervezõ Panda Nemzetközi Gyermek-
alapítványtól, három város egyikeként, 
felkérést kaptak a gálamûsoron való 
szereplésre. A csoportok vezetõivel egyez-
tetve megkezdjük a szervezést, szeretnénk 
kulturális hírnevünket öregbíteni, méltón 
képviselni városunkat.

Kécskeiné Vad Ibolya
Panda Nemzetközi Gyermek Alapítvány 

Martfû és Térsége Csoportjának vezetõje
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A Magyar Mûvelõdési Intézet és Kép-
zõmûvészeti Lektorátus által ezzel a cím-
mel indított, országos hatókörû közmû-
velõdési program az amatõr képzõ- és 
iparmûvészeti szakterület képviselõit se-
gíti munkájukban, alkotó tevékeny-
ségükben. Együttmûködõ partnernek az 
Észak-alföldi Régióban a J-N-Sz Megyei 
Verseghy Ferenc Könyvtár és Mûvelõdési 
Intézetet, a konferencia házigazdájának, 
lebonyolítójának pedig a martfûi Városi 
Mûvelõdési Központ és Könyvtárat kérték 
fel. 

A május 19-én megtartott rendezvény 
célja az volt, hogy átfogó képet nyújtson az 
amatõr-, a képzõ- és az iparmûvészeti ok-
tatás területeirõl, elméletérõl és gyakor-
latáról, távlati célokat fogalmazzon meg és 
élõ szakmai kapcsolatokat hozzon létre 
alkotók, mûvészetpedagógusok, kiállító-
helyek vezetõi, közmûvelõdési szakem-
berek és az önkormányzati tisztségviselõk 
között. 

Asztalos Árpádné intézményvezetõ 
örömmel üdvözölte városunkban a részt-
vevõket. Külön is köszönetét fejezte ki a fõ 
szervezõknek, Fekete Márta képzõ- és 
iparmûvészeti tanácsosnak Bukor Irénnek, 
a J-N-Sz Megyei Verseghy Ferenc Könyv-
tár és Mûvelõdési Intézet munkatársának, 
aki összefogja a megye alkotóit, minden 
lehetséges módon segítve tevékenysé-
güket.

A vendégeket dr. Bakonyi Péter, Martfû 
Város polgármestere is köszöntötte. A regi-
onális rendezvényhez kapcsolódva kije-
lentette: az önkormányzatok tartanak a 

régiósítástól, de örül annak, 
hogy a kultúra, a mûvészet 
élõn és alkotóan megtalálja 
az új keretek között is a he-
lyét. Reményei szerint jó 
példa volt erre a martfûi fesz-
tivál, ahová az ország több 
részébõl érkeztek elõadók és 
vendégek.

A résztvevõk Eszteri Zsolt 
képzõmûvész, a Pécsi Tudo-

II. VIZUÁLIS MÛVÉSZETI FESZTIVÁL  – MARTFÛ
Képzõmûvészeti csoportosulások, irányzatok, iskolák

az észak-alföldi régióban 

mány Egyetem Gyakorló Iskolájának 
tanára, Platthy István mûvészet-
terapeuta, a Csontváry Képzõmûvé-
szeti Stúdió munkatársa, Nemes 
Attila, a MAKtár, a Magyar Alko-
tómûvészeti Közalapítvány folyó-
iratának fõszerkesztõje, Angyal 
László, a Hajdú-Bihar Megyei Ön-
kormányzat Kölcsey Ferenc Közmû-
velõdési Tanácsadó és Szolgáltató 
Intézetének igazgatóhelyettese, 

Fekete Márta, a Magyar Mûvelõdési 
Intézet és Képzõmûvészeti Lektorátus 
Mûvészeti Programok Fõosztálya képzõ- 
és iparmûvészeti tanácsosa, Verebes 
György festõ- és grafikusmûvész, a 
Szolnoki Mûvésztelep mûvészeti vezetõje, 

Mártonfi Benke Márta festõ-
mûvész, a Kunszentmárton Sza-
bad Alkotók Társaságának mûvé-
szeti vezetõje valamint Kaid Nabil 
mûvésztanár érdekes és tartalmas 
elõadásait hallhatták.

Herbályné 

A németországi Teltow-Fläming járás 
meghívásának eleget téve, a Jász-Nagy-
kun-Szolnok megyei Önkormányzati Hiva-
tal Európai Integrációs Irodájának szerve-
zésében, a megyei delegáció tagjaiként 
többször is felléptek a Flämingi Tavasz 
Ünnepen, április 28-29-én.

A delegációt Fejér Andor, a JNSZ me-
gyei közgyûlés elnöke vezette, aki utóbb 
levélben köszönte meg, hogy „nagysikerû 
fellépéseikkel és a nemzeti hagyományokat 
bemutató ünnepélyes felvonuláson való 
részvételükkel méltón képviselték megyén-
ket és hazánkat”.                         Herbályné

Németországban vendégszerepelt a
  Martfûi Felnõtt Néptáncegyüttes

KULTÚRA



REJTVÉNY

Hogyan nyerhet? Ha a március, áp-
rilis, május, június havi lapszámokban 
megjelent rejtvények nyeremény-
szelvényeit kivágja, összegyûjti és júni-
us végéig – a helyes megfejtésekkel 
együtt – elküldi vagy behozza a szer-
kesztõségbe.

A rejtvények megfejtõi között szállás-
lehetõséget sorsolunk ki két fõ részére a 
Toma-Bau Zrt. csodálatos, balaton-
akarattyai üdülõházában. Az önkor-
mányzat Fonyód-Bélatelepen lévõ 
üdülõjébe is elutazhat párjával egy sze-
rencsés nyertes.

A megfejtéseket június 30-ig lehet 
leadni a mûvelõdési központ portáján, a 
szerkesztõségben, vagy elküldeni levél-
címünkre (Mártírok út 1.), névvel, cím-
mel, telefonszámmal.  

Sok sikert és jó pihenést!  

A rejtvények összeállításával Bakos 
András támogatja a Martfû Magazint.  
Köszönet érte!  
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FEJTSE MEG ÉS
ÜDÜLJÖN A BALATONNÁL!
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K V A

T

Két barát horgászik a tavon. Elõször 
fognak egy teáskannát, aztán egy fazekat, 
majd végül egy cipõ akad a horgukra. Egy-
másra néznek, és az egyikük megszólal:

A horgász szavai a rejtvény vízszintes 1. 
és 12. soraiban olvasható.

Vízszintes:

19. Nála lentebb, 20. Vakációzik, 22. 
Teherautóra pakol, 23. Festmény, 24. Ha-
tározószó, 26. Csicsereg, 28. Egyházi sze-
mély, 29. Morzehang, 30. A.R., 31. Fér-
finév, 33. Hordómérték, 34. Hasonlítószó, 
36. Albán pénznem, 37. Kismacska, 39. 
Pólus, 41. Román autómárka, 43. A.T., 44. 
Híres római császár, 45. Illetve, röv., 46. … 
morgana; délibáb, 48. Halfajta, 50. Vidám, 
51. Kerti szerszám, 53. T.O., 54. Egyetemi 
sportklub, 56. Innivaló, 58. Létezett, 60. 
Mosópormárka, 61. Szavazóláda, 63. 
I.S.U., 65. Állatot ellátó, 67. Rangjelzõ 
elõtag, 68. Szolmizációs hang, 69. Attila, 
becézve, 70. Filmfelvevõ, 73. Szántó-
eszköz, 74. A.T.E., 75. Erre a helyre tevõ, 
78. Nincs haja, 80. A csodalámpa gazdája, 
82. Vízi sportoló, 83. Hátrapillant.

Függõleges:

1. Akaratoskodik, 2. Meg tudja fogni, 3. 
24 órából áll, 4. J.T., 5. Kézzel csapás, 6. 
Verõfényes, 7. I.N., 8. N.Y.C., 9. Az USA 
ûrkutatási hivatala, 10. Nõi név, 11. Régi 
idõmérõ eszköz, 13. A.R., 14. Kéziszer-
szám, 15. Szándékozik, 16. K.O.P., 17. 
Korrövidítés, 18. Ûrmérték-egység, 21. 
L.O., 25. Mennyezet, 27. G.A., 31. Dunán-
túli megye, 32. Trombitahang, 35. Küz-
dõsport, 36. Építõjáték, 38. Kenyérke, 40. 
Kicsoda, oroszul, 42. Omár, becézve, 44. 
Színvonal, 47. A sci-fi irodalom nagyja 

(Isaac), 49. Közlekedési helyre vonatkozó, 
52. Arra a másik helyre, 53. Atlétamez, 55. 
A Csepel férfinév becézve, 57. Függõzár, 
59. Az ókori Róma nyelve, 61. Közlekedési 
vonalak, 62. A.K., 64. Elõkelõ férfira jel-
lemzõ, 66. Színültig, 69. Menyasszony, 71. 
A.K., 72. A.S.S., 74. Adél, becézve, 76. 
E.J., 77. A nagy varázsló, 79. Z.Z., 81. A.K.

Zárul a rejtvényjáték!

A Városi Nyugdíjasklub költészet napi 
megemlékezésén, április 11-én tizenegy 
klubtag verses elõadását hallhattuk, meg-
idézve József Attila korának szellemét.

Ezen a rendezvényen vezetõségválasz-
tásra is sor került, és megválasztottuk az 
ellenõrzõ bizottságot is. Az új, kibõvített 
vezetõség tagjai: elnök Demjén Bálintné, 
helyettes Ádám Imréné, tagok Farkas 
József, Fazekas Józsefné, Fülöp Józsefné, 
Kálmán Lászlóné, Kovács Lászlóné, 
Marossy Ödönné, Tóth Józsefné. Az 
ellenõrzõ bizottság tagjai: Trencsényi 
Benedekné és Bencsik Elek.

* * *

A Városi Nyugdíjasklub május 4-én 
tartotta az anyáknapi ünnepséget. A 
rendezvényen részt vett dr. Bakonyi Péter 
polgármester és Asztalos Árpádné, a 
mûvelõdési központ igazgatója is. Demjén 
Bálintné, a klub elnöke köszöntötte a 
megjelent vendégeket és a klub tagjait. A 
városi óvodások mûsorukkal köszöntötték 
az anyákat, a produkciójuk nagy sikert 
aratott, amely nem csak az õ tehetségüket 
ismeri el, hanem az ott dolgozó óvonõkét is. 
P. Szabó István verssel emlékezett meg az 
anyákról, Molnár József klubtag pedig 
tangóharmonikán játszotta az édesanyákról 
szóló nótákat. Török Ferencné, Jenei 
Kálmánné és Jenei Kálmán csodálatos 
dalokat énekeltek az édesanyáknak. Az 
ünnepi mûsort a klub cigánytáncosai 
zárták. Az anyák napi ünnepség vacsorával 
folytatódott, ezt követõen táncos mulatság 
volt a program.                              Farkas 

A Városi Nyugdíjasklub hírei



KULTÚRA

Az idei ünnepi könyvhét martfûi 
nyitórendezvényeként Mit olvasnak a 
bajnokok? címmel Stefanovics József 3. 
danos karate-mester, karate-edzõ, or-
szágos bajnokságok és nemzetközi ver-
senyek nyertese; Vincze Tímea 2. danos 
karatemester, “A” kategóriás bíró, sok-
sok dobogós érem tulajdonosa, valamint 
a városi kézilabdacsapatot erõsítõ, 
“labdazsonglõr”, Serfõzõ Dávid  mesélt 
olvasmányélményeirõl a zsúfolásig 
megtelt gyermekkönyvtárban, május 
31-én.

A vendégek sportolói múltjukról, jele-
nükrõl is szívesen beszéltek, de legfõképp 
az olvasás fontosságát mutatták be saját 
példájukkal, megannyi könyvet ajánlva a 
gyerekeknek, fiataloknak. Mindhárman jól 
emlékeznek még azokra a gyermekkori 
estékre, amikor a szüleik meséltek nekik, 
késõbb felcseperedve pedig azokra a köny-
vekre, amit a könyvtárból kölcsönöztek ki, 
vagy kaptak, s azokra, amiket felnõttként 
saját maguk vesznek maguknak és bará-
taiknak, hiszen mint mondták: könyvet 
kapni és adni is jó. A szervezõk remélik, 
hogy a most felnövõ gyermekek szülõvé 
válva átadják majd kicsinyeiknek a mesék 
soha ki nem fogyó vándortarisznyáját.

Az olvasást kedvelõ felnõttek is megem-
lékeztek az ünnepi könyvhétrõl június 4-
én. A “Van aki írja, van aki olvassa…” elne-
vezésû találkozón  a martfûi versírók és a 
könyvtár Lapozó Olvasókörének tagjai 
beszélgettek arról, kinek miért fontosak a 
könyvek, és az az élmény, amit nekünk, 
olvasóknak ajándékoznak a különféle 
szerzõk gondolatai.

Kengyel Éva 

– A munka nem áll le, belsõ ügyeleti 
rendszer lesz. Az igen alacsony létszám 
miatt egyre nehezebb a törvény szerinti 
szabadságokat, a sok esti és hétvégi túl-
munka idõt kiadni, különösen a technikai 
dolgozók részére. Erre év közben egyál-
talán nincs lehetõség. Mivel így a teljes 
üzemszerû nyitva tartást nem tudjuk biz-
tosítani, a lakosság, a látogatók számára 
zárva lesz a ház.

Ez alatt az idõ alatt végezzük a féléves 
zárást, folynak a pályázati elszámolások, a 
pályázati szerzõdésekkel kapcsolatos mun-
kálatok, az augusztusi rendezvények elõ-
készítése, készül az augusztusi magazin, 
sor kerül a kisebb karbantartásokra, ren-
dezzük a környezetünket. Tánctáborba 

JÚLIUSBAN ZÁRVA LESZ A
  MÛVELÕDÉSI KÖZPONT

Könyvet kapni és adni is jó

Kicsiket, nagyokat, családokat, baráti 
közösségeket vártak az idei gyermeknap 
és juniális szervezõi a Szent István térre 
június 2-3-án. A jó hangulatról, a sok 
programról és a játékokról Greznár At-
tila vállalkozó, önkormányzati intéz-
mények, a Jó Szó Alapítvány és a Városi 
Szabadidõkör gondoskodott.

A különféle körhinták, légvárak, csúsz-
dák, kézmûves foglalkozások a legkiseb-
beket vonzották, a nagyobbak pedig kon-
certeken, ügyességi játékokon, színész-
találkozón vehettek részt. Örömmel fogad-
ták a megasztáros Szabó Eszter és Kontor 
Tamás számait, és a Barátok Közt sze-
replõinek képzeletbeli forgatását. A rendez-
vénysorozaton minden korosztály, még a 
szülõk és nagyszülõk is találhattak kedvük-
re való programot, nekik, hozzájuk szólt 
MC Haver, a Betli Duó és Balázs Pali. A 
vasárnapi Csalogány baba-mama foglalko-
záson a legkisebbek, a totyogók mozoghat-
tak, énekelhettek a színpadon, míg késõbb 
mozgásmûvészeti csoportok léptek fel.

A nyár eleji forgatagban árusok kínálták 
portékájukat, volt lovaglás, sétakocsikázás 
is. Sült a lángos, a kürtõskalács, fõtt a kuko-
rica, magasba szállt a lufi és a gyermek-
kacaj…

A szervezõk köszönik a Városi Óvoda és 
Bölcsõde, a József Attila Általános Iskola, a 
Városgondnokság dolgozóinak segítségét, 
valamint az ÁFÉSZ Kertes ABC és Soly-
mosi Balázs vállalkozó támogatását.

Sikerrel pályázott a Jó Szó Alapítvány 
a Magyar Ételbank Alapítvány „Terülj, 
terülj asztalkám!” pályázatán. Nagy 
mennyiségû édességet, italport és kukorica 
konzervet kaptak. Az ezekbõl összeállított 
csomagokat a Gyermekjóléti és Családse-
gítõ Szolgálat valamint a Baba - Mama 
Klub szervezésében, illetve a Városi Ifjú-
sági Szabadidõkör által szervezett gyer-
meknapi játékok során, szociálisan rászo-
ruló gyerekek között osztották ki. 

várjuk a gyerekeket, zajlik az élet a MIX 
Klubban – tájékoztatott Asztalos Árpádné 
intézményvezetõ. Bízik abban, hogy 
augusztus 1-tõl, az akkorra tovább fogyat-
kozó alkalmazotti létszám ellenére, megú-
jult lendülettel és programkínálattal várják 
az érdeklõdõket, a látogatókat.   Herbályné

Gyermeknap mindenkinek

Városi Mûvelõdési Központ
és Könyvtár

PROGRAMAJÁNLÓ
Június 16. szombat, 17 óra:

Civil szervezetek közös 
bográcsolása

Június 23. szombat, 19 óra:

Karaoke party a MIX Klubban

Június 30. szombat, 17 óra:

IX. Tiszazugi Nyugdíjastalálkozó

2007. június 19. oldal
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